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Protokół Nr 16 
z posiedzenia szesnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 23.02.2012r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 12 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
W części spotkania uczestniczył radny Waldemar Kuszewski 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
5. Wicestarosta Powiatu     - Henryk Pawlina 
6. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 
    w Więcborku      - Waldemar Kuczerepa 
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
    i Dróg       - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Michał Bąk 
10. Prezes Spółki „Novum – Med.”    - Stanislaw Plewako 
11. Przedstawiciel NZOZ „ARS – Medica”   - Danuta Bąk 
11. Prezes Klubu Sportowego „GROM” Więcbork  - Zdzisław Błociński 
12. Wiceprezes Klubu Sportowego „GROM” Więcbork - Tomasz Bondarczyk 
13. Członek Zarządu Klubu Sportowego „GROM”  
      Więcbork       - Benedykt Mieszczak 
14. Sekretarz Klubu Sportowego „GWIAZDA” Sypniewo/  
      Sekretarz Gminnego Zrzeszenia LZS   - Ireneusz  Cichy 
15. Prezes Klubu Sportowego „SOKÓŁ” Więcbork  - Roman Wegner 
16. Trener Sekcji Podnoszenia Ciężarów  
      Klubu Sportowego „SOKÓŁ” Więcbork  - Henryk Dueskau 
17. Trener Sekcji Piłki Nożnej Dziewcząt Klubu 
       Sportowego „SOKÓŁ Więcbork”   - Roman Nowak 
18. Prezes TKKF ‘WODNIK”     - Piotr Węgrzyn 
19. Prezes Więcborskiego Klubu Motorowego  - Szymon Grzegorczyk 
20. Radny Rady Powiatu     - Andrzej Chatłas 
21. Sołtysi sołectw: Witunia i Pęperzyn   - Maria Łańska i  
                                                                                                 Stanisław Szchwartz 
22.Redaktor „Gazety Pomorskiej”    - Barbara Nerkowska – Zybajło 
23. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
24. Redaktor  „CSE”      - Mikołaj Kozłowski 
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W części obrad uczestniczyli przedstawiciele Grona Pedagogicznego Gimnazjum  
w Więcborku wraz z Dyrekcją Placówki.  
 
Obrady w punktach od 1 - 4 zrealizował Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku  
p. Józef Kujawiak. Następnie, z uwagi na złe samopoczucie p. Kujawiaka, 
przewodnictwo w obradach przejął Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Ireneusz 
Balcer. 
Przewodniczący RM p. Kujawiak  opuścił salę obrad. 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjecie protokółu z XV sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji związanej z funkcjonowaniem Służby Zdrowia na terenie gminy 

Więcbork: 
a) Wystąpienie Prezesa Spółki „NOVUM _ MED.” 
b) Wystąpienie Dyrektora Spółki „PROVITA”. 
c) Wystąpienie Kierownika Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „ARS – 

MEDICA”. 
- Dyskusja. 
8. Przyjęcie informacji dotyczącej Klubów Sportowych: MGLKS „GROM” Więcbork, LKS 

„SOKÓŁ”, LKS „GWIAZDA” Sypniewo, Zrzeszenie LKS, TKKF „WODNIK” oraz 
Więcborski Klub Motorowy. 

- Dyskusja. 
9. Przyjęcie informacji Dyrektora Biura Obsługi Oświaty Samorządowej z zakresu 

kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty samorządowej w 2011 roku. 
- Dyskusja. 
10. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku. 
11. Podjecie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Więcborku. 
12. Podjecie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Więcbork. 
13. Wniosek Burmistrza Więcborka o odwołanie Skarbnika Gminy. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Frydrychowo. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Jeleń. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Adamowo. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sypniewo. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wydawania Biuletynu Informacyjnego pod nazwą 

„Informator Gminy Więcbork”. 
20. Podjecie uchwały w sprawie aktualizacji Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest Gminy Więcbork”. 
21. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
przekazania Powiatowi Sępoleńskiemu zadania własnego Gminy Więcbork w zakresie 
prowadzenia klas gimnazjalnych. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
24. Wolne wnioski i informacje. 
25. Zakończenie. 
 
Do przedłożonego radnym porządku obrad Przewodniczący RM wniósł dwie autopoprawki. 
Pierwsza polegała na przesunięciu punktu 22 tj. przyjęcia uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie przekazania Powiatowi 
Sępoleńskiemu zadania własnego Gminy Więcbork w zakresie prowadzenia klas 
gimnazjalnych i zrealizowanie go jako punkt 10. Druga zmiana dotyczyła wprowadzenia  
przed uchwałą w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012 dodatkowej uchwały, 
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork na lata 2012 – 2015 
i zrealizowanie pozostałych punktów porządku jako kolejne. 

 
Powyższe zmiany przyjęto jednogłośnie 

 
 

Porządek obrad z uwzględnieniem wprowadzonych autopoprawek przyjęto jednogłośnie 
 
 
Radny Roman Mroczkowski  ubolewając nad faktem, że Przewodniczący RM nie zapytał  
o ewentualne uwagi sugestie  radnych do porządku obrad wniósł o zniesienie punktu 19 
porządku, który stanowił przyjęcie uchwały w sprawie wydawania Biuletynu Informacyjnego 
pod nazwą „Informator Gminy Więcbork”. Propozycję argumentował tym, że podczas 
posiedzenia Komisji Oświaty /… / radni nie dowiedzieli się żadnych konkretów  
w przedmiotowej sprawie. Zabrakło między innymi informacji na temat ilości planowanego 
nakładu, kosztów druku, ilości stron, formatu i tego, czym ma być ten biuletyn. Dlatego też 
radny proponował, by nie podejmować tej uchwały do czasu doprecyzowania tych danych. 
 
Przewodniczący RM  stwierdził, że umieszczenie danej uchwały w porządku obrad nie 
oznacza, ze uchwała ta zostanie przyjęta, niemniej radny złożył wniosek formalny i zgodnie  
z procedura zostanie on przegłosowany. 
 
 

Za przyj ęciem wniosku głosował - 1 radny 
Przeciwnych    - 10 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
 Wniosek upadł 
 
 
Ad. 3   Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XV sesji został 
napisany, osobiście go  przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie zgłoszono 
konieczności naniesienia poprawek. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili 
obecnej ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 
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Ad. 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
3.02.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Zakrzewska Osada. 
4.02.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP w Więcborku. 
7.02.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Zakrzewek 
8.02.2012r – udział w spotkaniu połączonych Komisji RM / Budżetu /…/, Oświaty /…/, 
Rolnictwa /…/ z przedstawicielami Powiatu – Starosta, Wicestarostą i Dyrektorek Wydziału 
Edukacji /…/, gdzie rozpatrywano kwestie dotyczące utworzenia klasy gimnazjalnej przy LO  
w Więcborku. W posiedzeniu udział wzięli ponadto: Burmistrz Więcborka, Zastępca 
Burmistrza Więcborka, Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku, 
Dyrektor LO w Więcborku, Dyrektor Gimnazjum w Więcborku oraz Dyrektor Zespołu Szkół 
w Pęperzynie i Jastrzębcu.  
Tego samego dnia Przewodniczący RM brał również udział w posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
9.02.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Dalkowo. 
10.02.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka z Sołtysami 
i Radnym gminy Więcbork. Skład obecnych uzupełnili: Kierownicy Referatów UM, Dyrektor 
MGOK Więcbork oraz przedstawiciele Samorządu Mieszkańców Więcborka. 
16.02.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
17.02.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
20.02.2012r. – udział w spotkaniu z zarządami Klubów sportowych „GROM” Więcbork  
i „SOKÓŁ” Wi ęcbork. Tematem rozmów było ustalenie możliwości korzystania z obiektów 
sportowych Gminy Więcbork przez poszczególne kluby sportowe działające na terenie gminy 
Więcbork. W tym samym dniu Przewodniczący uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym 
przez Dyrekcję Gimnazjum w Więcborku. W spotkaniu udział wzięli również nauczyciele 
Gimnazjum, Radni RM w Więcborku, Dyrektor BOOS, Przewodnicząca Oddziału ZNP oraz 
przedstawiciele Rady Rodziców Szkoły. Problematyka spotkania związana była z zamiarami 
utworzenia klasy gimnazjum przy LO w Więcborku. 
21.02.2012r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku. 
22.02.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka  
z Kierownikami Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Tematyka dyskusji 
obejmowała sprawy związane z włączeniem w struktury Zakładu Administracji Zasobów 
Komunalnych.  
Ponadto Przewodniczący RM tego dnia wziął udział w posiedzeniu Komisji Statutowej  
i Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
W okresie tym Przewodniczący brał udział w spotkaniach roboczych organizowanych  
z inicjatywy Burmistrza Więcborka i swojej celem rozwiązywania bieżących problemów 
występujących w gminie oraz na bieżąco współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw,  
w biurze Rady Miejskiej. 
 
Po wystąpieniu Przewodniczącego RM Burmistrz poprosił o ogłoszenie pięciominutowej 
przerwy. W trakcie jej trwania Przewodniczący RM z uwagi na niedyspozycję zdrowotną 
opuścił salę obrad. 
 
Po przerwie obrady wznowiono, a prowadzenie obrad sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej p. Ireneusz Balcer 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  
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27.01.2012r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 
28.01.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Suchorączek. 
30.01.2012r. – spotkanie ze Starostą Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. Rozmowy dotyczyły 
realizacji Programu w ramach którego odbywają się szkolenia kadry urzędniczej oraz analizy 
wniosków, które wypłynęły podczas Komisji Bezpieczeństwa w kwestii monitoringu całego 
powiatu. 
31.01.2012r. – udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów Województwa Kujawsko-
Pomorskiego w Toruniu. 
2.02.2012r. -  spotkanie z p. Andrzejem Jędrzejczakiem Dyrektorem ENEA Nakło. Wizyta 
dotyczyła omówienia warunków podpisania umowy na konserwację lamp i urządzeń 
energetycznych na terenie gminy Więcbork. W tym dniu Burmistrz brał również udział  
w zebraniu członków Stowarzyszenia „Nasza Krajna i Pałuki”. 
3.02.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Zakrzewska Osada. 
6.02.2012r. – wyjazd do Sądu rejonowego w Tucholi w sprawie o nabycie przez Gminę 
spadku po zmarłym -  p. Jerzym Wojnarowskim. 
7.02.2012r. – wyjazd do Bydgoszczy celem podpisania aktów notarialnych. 
8.02.2012r.  – udział w spotkaniu połączonych Komisji RM w kwestii utworzenia oddziału 
klasy gimnazjalnej przy LO w Więcborku oraz w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Więcborku. 
W tym dniu Burmistrz uczestniczył także w spotkaniu zorganizowanym przez Dyrekcję  
i Radę Rodziców Szkoły Podstawowej w Więcborku. Spotkanie dotyczyło budowy boiska 
„ORLIK”.  
9.02.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym sołectwa Dalkowo. 
10.02.2012r. – spotkanie z Sołtysami gminy Więcbork i Radnymi Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
17.02.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
20.02.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym, w więcborskim Gimnazjum, gdzie 
spotkał się z Dyrekcją i nauczycielami szkoły w temacie dotyczącym tworzenia klasy 
gimnazjalnej przy LO w Więcborku. zarówno Burmistrz, jak i nauczyciele takowej potrzeby 
nie widzą. Takie rozwiązanie niewątpliwie odbyłoby się kosztem uczniów uczęszczających 
do szkół gminy Więcbork i gminnej subwencji oświatowej. 
Tego samego dnia odbyło się spotkanie z dwoma Klubami Sportowymi: „GROM” Więcbork  
i „SOKÓŁ” Wi ęcbork. Dotyczyło ono warunków korzystania z obiektów sportowych Gminy. 
Jeżeli chodzi o stadion Miejski, to takie wstępne porozumienie zostało już zawarte, natomiast 
w przypadku siłowni sprawa jest otwarta i prawdopodobnie Rada Miejska będzie musiała się 
tym problemem zająć. 
21.02.2012r. - udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku. 
22.02.2012r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych oraz 
udział w posiedzeniu Komisji Budżetu I Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Interpelacji nie wniesiono. 
 
 
Ad. 7 Informację związaną z funkcjonowaniem Służby Zdrowia na terenie gminy Więcbork 
przedstawili: 
a) Przedstawicielka Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „ARS – MEDICA”  

p. Danuta Bąk. 
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Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 

 
Pytań nie zgłoszono. 

 
 

b) Pan Stanisław Plewako Prezes Spółki „NOVUM - MED.” 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 

 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jan Antczak pytał jak przebiega współpraca Spółki z innymi podmiotami 
świadczącymi usługi medyczne na terenie gminy Więcbork. 
 
Pan Plewako odpowiedział, że na terenie Więcborka nigdy nie było problemów w kwestii 
współpracy, bo zawsze układała się ona bardzo dobrze w przeciwieństwie do innych gmin. 
 
Radny Andrzej Wenda  stwierdził, że powszechnie wiadomo o tym, jak duże pieniądze 
inwestuje w Szpital Powiat. Zaś z wystąpienia Prezesa wnioskował, że im więcej dobrych 
fachowców w każdej dziedzinie, tym lepsza jakość świadczonych usług, a co za tym idzie 
większa ilość spływających środków. Radny pytał, które z dziedzin wymagają dodatkowego 
wsparcia, by Szpital działał na takim jak dotychczas poziomie lub jeszcze lepiej. 
 
Prezes Spółki „NOVUM- MED.” podkreślił, że oczywiście decydującym jest tu czynnik 
ludzki. Obecnie na terenie gminy obserwuje się mocne zubożenie rynku pracy. Na terenie 
całego kraju pilnie brakuje ok. 4 tys. lekarzy, a z tego co wie duża liczba  młodych ludzi 
kończących studia medyczne w ogóle nie myśli o pracy w Polsce tylko od razu wyjeżdża  
w inne regiony świata. Szpitalowi potrzebny jest lekarz ze specjalizacją – wykształcony 
dlatego też przy zatrudnianiu lekarza Szpital przyjął założenie promowania wszystkich 
pochodzących z naszego terenu  młodych ludzi, którzy kończą medycynę. Szpital daje im 
bazę zatrudnienia i kieruje do robienia specjalizacji w wybranych działach. Zatrudniany 
lekarz musi podpisać zobowiązanie, że po zrobieniu specjalizacji przepracuje co najmniej 
siedem lat na rzecz Szpitala Powiatowego, czy lecznictwa. Na pewno nie rozwiązuje to 
całkowicie problemu, bo należy pamiętać o tym, że ciężko jest pozyskać dobrego specjalistę, 
a tam gdzie jest „drapieżny” rynek pracy, to takiego specjalistę pop prostu trzeba „kupić”. 
Jeżeli chodzi o sprzęt, to Szpital na bieżąco stara się realizować potrzeby w zakresie, jaki jest 
wymagany w jednostce Szpitalnej tego typu. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Ad. 8 Informacje dotyczące  Klubów Sportowych z terenu gminy Więcbork: MGLKS 
„GROM” Wi ęcbork, LKS „SOKÓŁ”, LKS „GWIAZDA” Sypniewo, Zrzeszenie LKS, TKKF 
„WODNIK” oraz Więcborski Klub Motorowy. 
 
a) MGLKS „GROM” Więcbork – prezes Klubu p. Zdzisław Błociński. 

 
Informacja stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radny Szymon Grabinski  odniósł się do wzmianki podanej w informacji Klubu „GROM” 
dotyczącej pozyskiwania dodatkowych środków między innymi z wynajmowania obiektów 
sportowych. Zapytał, jakie obiekty sportowe ma „GROM”? 
 
Odpowiedzi udzielił p. Tomasz Bondarczyk, który wyjaśnił że Klub użytkuje stadion 
Miejski i Siłownię. Obiekty te są w posiadaniu Klubu na mocy podpisanej przez Burmistrza 
umowy dzierżawnej. Stąd też za wynajem tych obiektów pozyskuje dodatkowe przychody. 
Radny Grabinski  zastanawiając się, czy w tym przypadku nie występuje sytuacja podobna 
do tej, jaka miała miejsce w „Provicie” poddał po rozwagę Rady i Burmistrza rozważenie 
kwestii uregulowań dotyczący wynajmu podnajmu itp. Radny zapytał także, czy szkoły 
również płacą za korzystanie np. z boisk? 
 
Nie – odpowiedział p. Bondarczyk. 
 
Ponadto radny chciał wiedzieć, czy zawodnicy mają wypłacane diety za udział w meczach? 
 
Pan Bondarczyk odpowiedział, ż Zarząd Klubu „GROM” opracował system premiowania 
drużyny seniorskiej i rzeczywiście wypłacane są premie, nagrody uznaniowe i jest do tego 
ustalony odpowiedni regulamin. Pierwsza zasadą jest to, ze środki na ten cel nie pochodzą  
z dotacji tylko od sponsorów. Dla przykładu za wygrany mecz, przy stuprocentowej 
frekwencji zawodnik otrzymuje 100,00 zł. Wszystko odbywa się zgodnie z litera prawa tzn. 
od kwoty tej odprowadzany jest podatek, a zawodnik otrzymuje PIT. Zaznaczył, że 
premiowanie dotyczy tylko drużyny seniorów. 
 
Czy są Państwo przygotowani, by odpowiedzieć na pytani, jaka jest wartość środków 
pozyskanych z dzierżawy budynków? Jaki jest procentowo udział środków od sponsorów,  
a jaki z wynajmu obiektów sportowych?– pytał radny Grabinski. Dodatkowo dociekał, czy 
w związku z posiadaniem umowy z Gminą na użytkowanie budynków, Klub ponosi koszty 
mediów oraz przegląd i konserwacje, utrzymanie i dozór tych obiektów. 
 
Budynków nie poddzierżawiamy. Nie poddzierżawiamy też obiektów. Chodzi tu o opłatę np. 
w przypadku gdy rozgrywany jest na płycie stadionu mecz kadry, to Piłkarski Związek 
Kujawsko - Pomorski płaci za to określoną opłatę i o taką właśnie opłatę  chodzi. Na tą 
chwilę nie jestem przygotowany, by powiedzieć ile środków pochodzi od sponsorów, ile  
z wynajmu tych obiektów. Koszty za media / choć nie jestem pewien / najprawdopodobniej 
pokrywa Gmina, tak wynika z umowy – mówił p. Bondarczyk. 
 
Radny Mariusz Wobszal  przypomniał, że na poprzednim spotkaniu z Klubem „GROM”, 
które odbyło się na sesji RM pytał o możliwości utworzenia sekcji żeglarskiej. Dziedzina ta 
ma duże tradycje w Więcborku, o  których zapomniano. Pytał, czy Klub „GROM” przewiduje 
utworzenie takiej sekcji żeglarskiej. Jego zdaniem warunki do uprawiania tej dyscypliny 
sportu w Więcborku są, a i chętni na pewno się znajdą. Są też osoby które pasjonują się ta 
dziedziną – żeglarze, w tym Rady Powiatowy p. Andrzej Chatłas, którzy zapewne nie 
odmówiliby zajęcia się zainteresowaną żeglarstwem młodzieżą. Radny prosił, by podjąć w 
tym kierunku jakieś działania.  
 
Zarząd Klubu „GROM” jest otwarty na wszelkie sekcje. Nie ma na dziś człowieka 
wykształconego, zapraszamy Pana radnego i na pewno jako Klub pomożemy być może 
sprzętowo, finansowo. Bardzo chętnie utworzymy taką sekcję – odpowiedział  
p. Bondarczyk. 
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Pan Błociński dodał, że radny Wobszal wystąpił z taką inicjatywą, a pamięta że swego czasu 
i on był żeglarzem i to między innymi on mógłby być „motorem napędowym” 
urzeczywistnienia idei. Pan Wobszal mógłby również zachęcić do współpracy p. Chatłasa 
oraz więcborskiego żeglarza, który powrócił z  rejsu -  p. Kantaka i odnowić tradycję. 
Osobiście zaprasza do Klubu. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
b)  LKS „SOKÓŁ” Więcbork – Prezes Klubu p. Zdzisław Mroziński / część ogólną / 
• Część szczegółową dotyczącą działalności sekcji podnoszenia ciężarów – trener sekcji  

p. Henryk Dueskau. 
• Część szczegółowa dotyczącą działań sekcji piłki nożnej dziewcząt – trener sekcji   

p. Roman Nowak 
Informacja uzupełniona została prezentacją multimedialną 

 
Informacja Klubu stanowi Zał ącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu / do wglądu  
w biurze RM / 
 
Do tej części pytań nie zgłoszono.  
 
c) LKS „GWIAZDA” Sypniewo – Sekretarz Klubu p. Ireneusz Cichy. 
 
  
Informacja Klubu stanowi Zał ącznik Nr 5 do niniejszego Protokółu / do wglądu  
w biurze RM / 
 
Informacja nie wywołała dyskusji radnych. 
 
d) Zrzeszenie Gminne LKS – Sekretarz Zrzeszenia p. Ireneusz Cichy. 
 
Informacja Klubu stanowi Zał ącznik Nr 6 do niniejszego Protokółu / do wglądu  
w biurze RM / 
 
W tym punkcie również nie odnotowano pytań. 
 
e) TKKF „WODNIK” – Prezes Towarzystwa p. Piotr Węgrzyn. 
 
Informacja Klubu stanowi Zał ącznik Nr 7 do niniejszego Protokółu / do wglądu  
w biurze RM / 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
f) Więcborski Klub Motorowy – Prezes Klubu p. Szymon Grzegorczyk. 
 
Informacja Klubu stanowi Zał ącznik Nr 8 do niniejszego Protokółu / do wglądu  
w biurze RM / 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Roman Mroczkowski zapytał, czy Klub ma jakiś „plan B” w momencie, kiedy  
p. Hałabuda nie wyrazi zgody na wykupienie przez WKM części nieruchomości należącej 
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obecnie właśnie do niego. Chodzi o to, czy Klub przewiduje w takiej sytuacji przekierowanie 
toru motocrossowego w ten sposób, by omijał on teren własności prywatnej. Z tego co 
przedstawił Prezes wynika, iż dotychczasowe prace na obiekcie pochłonęły już spore nakłady 
finansowe, zatem szkoda byłoby gdyby coś stanęło na przeszkodzie w dalszej realizacji 
planów zarówno inwestycyjnych, jak i sportowych Klubu. 
 
Pan Grzegorczyk powiedział, że swego czasu tor obejmował całość działki. Potem okazało 
się, że nie został on dokładnie wymierzony, a część którą Gmina wykupiła od PGR 
nieprecyzyjnie podzielono. Zostało tam niedoszacowane ok. 1ha ziemi, która po 
przeprowadzeniu pomiarów geodezyjnych przez Klub okazała się własnością p. Hałabudy. 
Sam tor umiejscowiony jest na działce Gminy ale WKM brakuje trochę miejsca na 
polepszenie standardów obiektu, a tym samym większe możliwości organizacyjne / 
organizowanie imprez w randze mistrzostw Polski i pucharu Polski /. Dokupienie tego hektara 
leży jednak w gestii Gminy, a WKM może co najwyżej przejąć tą część. 
 
Rozumiem, że zakup wiąże się z późniejszymi korzyściami? – uściślał radny Mroczkowski. 
 
Oczywiście – potwierdził p. Grzegorczyk. 
 
Radny Stanisław Piłka pytał, czy do WKM należą byli zawodnicy „Wizamor”-u i Klubu 
motorowego „JUNAK”? 
 
Pan Grzegorczyk odpowiedział, ze Klub „JUNAK” rozwiązał swoją działalności i na terenie 
Więcborka działa obecnie tylko jeden klub motorowy. Natomiast Prezes byłego Klubu 
„Junaka” p. Witold Przewoski zasiada obecnie w Zarządzie WKM. Co zaś do  
„WIZAMOR”-u, to jest nim WKM tyle tylko, że parę lat temu odstąpiono od używania 
nazwy „WIZAMOR”.  
 
Radny Mroczkowski wnioskował, że skoro Klub ma istnieć musi w jakiś sposób pozyskiwać 
środki finansowe. Skoro impreza nie jest biletowana, to w jaki sposób pozyskiwane są na nią 
środki tzn. na opłacenie sędziów, opłaty startowe itp.  
 
Koszt imprezy, którą zorganizowaliśmy jesienią ubiegłego roku wyniósł ok. 20.000,00 zł. 
Pieniądze pozyskiwane na taki cel pochodzą głównie od sponsorów / nie ma pieniędzy  
z biletów, gdyż sami sponsorzy zastrzegają, że impreza nie ma być biletowana /. Docelowo 
możemy sprzedawać programy, bądź gadżety promocyjne, które będą zasilały Klub – mówił 
p. Grzegorczyk. Poza tym Prezes WKM wspomniał o środkach pochodzących z wpłat 
członkowski oraz tych pozyskiwanych w ramach różnych Programów. Z Lokalnej Grupy 
Działania „Nasza Krajna” udało się pozyskać Klubowi 14.000,00 zł, a obecnie jeden  
z wniosków jest na etapie weryfikacji w Urzędzie Marszałkowskim. Zaznaczył, że 
dofinansowanie z LGD wyklucza pobieranie tzw. wpisowego od zawodników ale jest ono 
podstawową formą finansowania imprez motorowych, które odbywają się bez udziału 
środków zewnętrznych.  
 
Radny Andrzej Wenda przyznał, ze z przedstawionych sprawozdań wynika, że Zarządy 
Klubów działają dość prężnie. Sam jednak chciałby się dowiedzieć, jak wyglądają u nich 
przygotowania do Olimpiady Sportowców Wiejskich Tuchola - Londyn 2012. 
 
 
Prezes Klubu Sportowego „SOKÓŁ”  zapewnił, że Klub jest przygotowany do wystawienia 
zawodników na Olimpiadę. Muszą oni oczywiście spełniać wymagane minima, które 
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osiągnąć należy na zawodach. Muszą być to zawody rangi wojewódzkiej, a przynajmniej 
okręgowej. Jeżeli Klub miałby uczestniczyć w przygotowaniach zawodników oczywistym 
jest zapewnienie dodatkowych środków, z problemem których  boryka się Klub.  
 
Pan Bondarczyk zabierając głos w imieniu Zarządu Klubu „GROM”  wskazał, że 
przygotowanie do Igrzysk Olimpijskich Sportowców Wiejskich nie leży w zakresie 
obowiązków klubów sportowych. Do tego przygotowuje koordynator gminny wyznaczony 
przez Burmistrza. Niemniej piłkarze zostali poproszeni przez koordynatora  i trener Klubu  
p Janicki / trener seniorów / uczestniczył z zawodnikami w Turniejach wygrywając póki co 
eliminacje. Klub udostępnia wszystkich swoich zawodników i cieszy się jeżeli reprezentują 
oni  barwy gminne ale nie jest to ściśle zadanie Klubu. 
 
Trener Klubu „SOKÓŁ” stwierdził, że podobnie, jak w przypadku piłkarzy koordynator 
powinien pojawić się również wśród zawodników podnoszących ciężary. Uczestnictwo  
w Olimpiadzie wymaga pewnych dodatkowych nakładów związanych chociażby  
z posiadaniem z odpowiedniego stroju. Zatem Klub „SOKÓŁ” czeka również na pojawienie 
się koordynatora, żeby i tą dyscyplinę, która od 1984 roku wygrywała wszystkie igrzyska, aż 
do ubiegłych igrzysk, również reprezentować. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutowa przerwę  
w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 9 Informację o kształtowaniu się kosztów funkcjonowania oświaty samorządowej Gminy 
Więcbork przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Waldemar 
Kuczerepa. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
 Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Burmistrz Wi ęcborka poprosił, by Dyrektor odpowiedział na interpelację radnego Wendy  
w kwestii konieczności wypłaty tzw. „czternastek” nauczycielom zatrudnionym  
w placówkach oświatowych Gminy Więcbork. 
 
Dyrektor BOOS podał, że dane te obrazuje tabela Nr 12 zamieszczona w przekazanej 
radnym informacji. Uściślił również, że dodatkowa wypłata dotyczyła jednej grupie 
nauczycieli tj. nauczycieli mianowanych,  a kwota wydatkowana na ten cel wyniosła  
9.141,00 zł. Jednorazowo wyniosło to od 2,88  zł – 187,00 zł. 
 
Radny Wenda  chciał również wiedzieć ilu nauczycieli w ostatnich pięciu latach nabyło 
prawa emerytalne i ilu z tego przywileju skorzystało. 
 
Prawa emerytalne nabyło pięć osób ale nie skorzystały one do tej pory z  tej możliwości – 
odpowiedział Dyrektor BOOS. 
 
Radny Roman Mroczkowski wywołał ponownie temat modernizacji węzła grzewczego  
w więcborskim Gimnazjum. Pytał, czy podjęte zostały już jakieś kroki, by można było 
ogrzewać i salę i pozostałą cześć budynku Szkoły niezależnie?  
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Dyrektor BOOS podkreślił, że kwestie te były już niejednokrotnie analizowane. Na razie to  
o czym mówił jest niemożliwe do zrealizowania zaś wprowadzenie takich rozwiązań wymaga 
dokonania pewnych remontów – modernizacji. Nie do końca sprawdza się obecny system 
grzewczy Placówki, który został dużymi nakładami zainstalowany. Wyklucza on rozdzielność 
, o której mówi radny i powoduje maksymalne obciążenie pieca. W posiadaniu BOOS jest już 
dokumentacja dotyczącą wymiany instalacji w części socjalnej szkoły i sali gimnastycznej, 
która spowodowałby to, że ogrzewanie sali i Szkoły mogłoby działać niezależnie  
w zależności od potrzeby. Jednakże do realizacji tych planów potrzebne są środki finansowe, 
a na razie takowych brak.  
 
Ale dokumentacja jest? – radny Mroczkowski. 
 
Dyrektor BOOS stwierdził, że dokumentację wykonano już kilka lat temu wiedząc jak 
bardzo instalacja grzewcza w Gimnazjum obciąża funkcjonujący tam piec. Obecnie 
techniczna użyteczność pieca dobiega kresu, więc pytanie, czy przy okazji jego wymiany nie 
należałoby zrobić porządku z całą instalacja grzewczą. To jednak już decyzja, która leży  
w gestii radnych. 
 
Wiceprzewodniczący RM  odniósł się do informacji  przedłożonej radnym w części 
dotyczącej wielkości dopłat do poszczególnych szkół. Mówił, że co roku dopłaty te są 
wykazywane i, czy w związku z tym Dyrektor ma w perspektywie jakiś plan w kwestii 
zmniejszenia tych dopłat. Wychodzi bowiem na to, że  na razie panuje „niebiański spokój” bo 
do małej szkoły dopłaca się niewiele, stąd też jej nie zamykamy, a skoro  do dużej dużo, to jej 
też nie zamkniemy. W końcu zetkniemy się z sytuacją podobną, jak w przypadku AZK, gdzie 
dopłacano i „przymykano na to oczy”, a dług rósł. Co dalej w przypadku szkół? 
 
Dyrektor BOOS odparł, że on być może jakieś pomysły ma ale uważa, iż inicjatywa 
powinna wyjść w tej materii od Burmistrza i radnych, którzy wspólnie z  dyrektorami szkół 
mogliby się zastanowić nad sposobami i metodami obniżenia kosztów. Każdy ma jakieś 
spostrzeżenia i propozycje na ten temat, i wspólna wymiana zdań w tym względzie byłaby 
najbardziej słuszna, skutkując zmianami na plus.   
 
Radny Wenda ponownie zabierając głos zwrócił uwagę na fakt, że w dwóch więcborskich 
szkołach zatrudnionych jest łącznie szesnaście osób administracji i obsługi natomiast  
w pozostałych szkołach osób tych na etatach jest piętnaście. Zastanawiał się, czy tej sprawie 
nie należałoby się przyjrzeć bliżej i pewne rzeczy zweryfikować. Radny pytał także,  
co spowodowało, że przekroczono kwotę ponad określone standardy, a miał tu na myśli 
93.000,00 zł, o których mowa była w prezentacji Dyrektora BOOS.  
 
Dyrektor BOOS odwołał się do tu do wyjaśnienia zawartego pod tabelą Nr 12 informacji 
przekazanej radnym. Dodał też, że na takie przekroczenie mają wpływ również i inne 
czynniki. Generalnie wysokość dodatków reguluje ustalony wspólnie z Związkami 
Zawodowymi  Regulamin wynagradzania, który ustalony został 4-5 lat temu. Wcześniej 
występowały niedopłaty. Regulamin tak określa dopłaty za wychowawstwo, motywacyjny, za 
opiekę nad stażystą, żeby nauczyciel uzyskał średnią w gminie odpowiadającą zapisom Karty 
Nauczyciela.  W tym roku szkolnym  sześciu nauczycieli skorzystało z urlopu dla 
poratowania zdrowia. Część tych godzin, które ci nauczyciele zostawili została rozdana 
między nauczycieli pracujących w tej samej szkole, bądź szkole sąsiedniej. Nie można dać 
tych godzin akurat temu nauczycielowi, który tej średniej nie osiągnął / w przypadku gminy 
Więcbork chodzi o nauczycieli mianowanych /, a daje się je nauczycielowi specjaliście  
tj. osobie która ma podobne kwalifikacje albo, która do tej pory tym się zajmowała. 
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Dodatkowo, dyrektorzy dysponując dodatkiem motywacyjnym, zgodnie ze wspomnianym 
Regulaminem, musza premiować tych nauczycieli, którzy w pracy wychodzą ponad 
przeciętną  i dodatkowo ponad swój wymiarowy etat angażują się w życie dydaktyczne 
szkoły. Grupa nauczycieli mianowanych jest być może wśród tych stopni awansu najmniej 
aktywna. Jeżeli dyrektor ma komuś przekazać wychowawstwo nie może mieć z góry 
zasugerowane danie go nauczycielowi mianowanemu. Wie, że musi dać go nauczycielowi 
najlepszemu. Jest to niewątpliwie trudna, zdaniem Dyrektora, sprawa do wyważenia do 
wyważenia sprawa. 
 
Radny Jan Antczak poruszył sprawę mieszkań usytuowanych w budynku Szkoły 
Podstawowej w Zakrzewku, które obciążają finansowo placówkę, co według niego nie 
powinno mieć miejsca. prosił, aby Dyrektor powiedział kilka słów na ten temat. 
 
Dyrektor BOOS przyznał, że w sprawozdaniu zapomniał wspomnieć o rozważeniu 
termomodernizacji budynku Szkoły w Zakrzewku i dokończeniu ocieplania Zespołu Szkół  
w Jastrzębcu. Jak wynika z przedstawionych zestawień zabieg ten przynosi wymierne efekty. 
Co zaś do wspomnianych przez radnego mieszkań, to rzeczywiście bezpośrednio obciążają 
one budżet Szkoły w Zakrzewku. Są one ogrzewane olejem, który zakupywany jest ze 
środków placówki. Jedna z rodzin odprowadza zryczałtowaną opłatę za ciepło, natomiast 
druga rodzina to tzw. „pogorzelcy”, który od samego początku umieszczenia / jeszcze za 
kadencji Burmistrza Maracha/ bytują bez zameldowania i nie ponoszą kosztów ogrzewania. 
Nie w jego gestii jest jednak wskazywać sposób rozwiązania problemu, choć nie ukrywał, że 
wspólnie z Dyrektor próbowali rozwiązać sytuację i jakieś tam pomysły na to były. Niemniej 
pomysły te nie zostały do tej pory sfinalizowane i być może ta sesja i ponowne wywołanie 
tematu spowoduje zmiany. Pomieszczenie na pewno przyda się Szkole, zatem najkorzystniej 
byłoby, gdyby ta rodzina opuściła zajmowany lokal.  
Dyrektor powrócił też do pytania dotyczącego ilości osób zatrudnionych na etatach 
administracji i obsługi. Opierając się na przykładzie SP w Więcborku podał, że metraż 
powierzchni do sprzątania wynosi ok. 2400m. Obsługuje to jedna sprzątaczka dzienna 
przebywająca na terenie Placówki od godz. 7:00 – 15:00, która na bieżąco utrzymuje 
porządek i trzy sprzątaczki, które pojawiają się w pracy o godz. 13:00, sprzątają cały budynek 
dokładnie i kończą pracę o godz. 21:00. Poza tym na etacie jest jedna sekretarka, dwóch 
woźnych – palaczy. Piec jest węglowy, zatem woźny do swojego etatu dostaje pół etatu 
palacza. Daje to w sumie w tej Szkole osiem etatów. W Gimnazjum w Więcborku podanych 
zostało  osiem etatów  z dodaniem 0,5 etatu nie wykazanego – palacza w sypniewskim 
Przedszkolu. Wyjaśnił tu, że w sezonie zimowym jest w Gimnazjum 7,5 etatu i wygląda to 
podobnie jak w SP w Więcborku tj. jedna sprzątaczka dzienna i trzy popołudniowe, etat 
sekretarki, jeden woźny na etat i woźny na 1,5 etatu. W tym 0,5 etatu ma on dodatkowe 
obowiązki np. w okresie zimowym dozór i palenie w piecu w weekendy w czasie 
odbywających się np. zawodów sportowych, a od 1 kwietnia pojawia się dodatkowe 0,5 etatu 
dla jeszcze jednego pana  i wówczas robi się 8 etatów. To dodatkowe 0,5 etatu wynika  
z faktu, że otrzymując środki z Ministerstwa Sportu i Turystyki na boisko wielofunkcyjne 
zobowiązano się do udostępniania boiska bezpłatnie w godzinach dziennych przez siedem dni 
w tygodniu. W związku z powyższym to 0,5 etatu  i 0,5 etatu, które zimą przyporządkowane 
jest woźnemu an palenie w piecu i dozór pieca i szkoły w dni wolne od zajęć szkolnych, 
wiosną przechodzi w obsługę boiska wielofunkcyjnego.  
 
Radny Wenda zaznaczył, że jego pytania są efektem takiej a nie innej sytuacji finansowej  
i tym, że  właściwie w każdym dziale szuka się oszczędności.  
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Tak, ale jak mówię sprawa jest ciągle otwarta. Powinno się to odbyć wspólnie tzn. Państwo, 
Komisja, czy Pan Burmistrz, Pani Dyrektor,  ewentualnie ja i wtedy możemy zastanawiać się 
nad tym co jest możliwie, co nie obniży standardów itp. – mówił Dyrektor BOOS. 
 
Radny Wobszal stwierdził, że trudno jest mu zgodzić się z Dyrektorem w poglądzie, iż to 
radni powinni myśleć, jak wygospodarować oszczędności w oświacie. Jego zdaniem winno 
być odwrotnie tzn. Dyrektor jako zarządzający wszystkimi placówkami wraz ze swoimi 
dyrektorami powinni przedstawiać Burmistrzowi sposoby i możliwości oszczędzania. Nie 
wyobraża sobie, by to radni wskazywali, gdzie należy wymieniać piec, aby spowodować 
oszczędności. Inicjatywa w kwestii szczegółowych posunięć oszczędnościowych winna 
wychodzić od Dyrektora BOOS, radni natomiast mogą taką inicjatywę poprzeć jeżeli są one 
udokumentowane.  
 
Pan Kuczerepa uznał, że nie do końca został zrozumiany. Według stanu budżetu na dzień 
dzisiejszy możliwości zaoszczędzenia dodatkowych środków jest naprawdę bardzo niewiele. 
Analizując z dyrektorami arkusze organizacyjne może proponować dyrektorowi jedynie 
zdjęcie jakiegoś 0,5 etatu, które byłoby uzasadnione np. mniejszą ilością uczniów. Tak np. 
mogłoby być w przypadku pedagoga szkolnego ale z drugiej strony ogrom problemów 
występujących w danym środowisku są takie same jak 4-5 lat temu  i wg dyrekcji pedagog 
pracuje nie tylko w szkole ale i poza szkołą – w terenie. Oczywiste, ze jako dyrektora ma 
pewne pomysły zmian ale może z nimi wyjść dopiero na wyraźne oczekiwanie, czy żądanie  
ze strony p. Burmistrza, czy Rady. Nie są to jednak jakieś rewolucyjne zmiany i oszczędności 
bo nasza oświata jest w tej strukturze organizacyjnej jest i tak niedroga. 14 % dopłaty do 
subwencji lokuje gminę w dolnej, czy górnej średniej. Inne gminy dopłacają do 40 % żeby 
utrzymać szkoły w zakresie zadań subwencjonowanych. Samo Biuro Obsługi zatrudnia trzy 
osoby. W sąsiedniej gminnie, gdzie jest jedynie jeden oddział więcej / Świetlica 
Terapeutyczna?, pracowników do obsługi szkół jest czwórka, a do zadań własnych 
dodatkowo dwójka. U nas pomimo tego, że liczbę uczniów mamy niewiele mniejszą, do 
zadań własnych mamy 1,75 etatu. Więc nie wie z czego jeszcze można byłoby zdjąć. Można 
byłoby analizować etat po etacie ale na dziś możliwości w tym zakresie jest niewiele.  
 
Obecny na posiedzeniu Wicestarosta Powiatu i jednocześnie radny powiatowy z terenu 
gminy Więcbork pytał Dyrektora o wnioski w kwestii szkół  do których , jak wynika  
z przedstawionej prezentacji się nie dokłada, a nawet odnotowuje nadwyżki i szkół do których 
te dopłaty są znaczące, co widać na przykładzie SP w Runowie Krajeńskim.  
 
Na sali odnotowano przybycie radnego Waldemara Kuszewskiego 
 
Dyrektor BOOS powiedział, że jeżeli chodzi o subwencję i to, jak wpływa ona na koszty 
ucznia w danej placówce, to co roku kształtuje się to inaczej i podlega różnym czynnikom. 
Należy bowiem pamiętać, że oprócz podstawowego standardu A, przelicznika DI na 
wykształcenie ogólne nauczycieli, o wysokości subwencji w poszczególnych placówkach 
decydują orzeczenia tzn. czy są uczniowie posiadający takie orzeczenia, i czy będą oni 
realizować naukę w danej placówce. Zgodnie z tym dziś Szkoła w jastrzębcu jest na plusie,  
a przyszłym roku jeśli opuści Gimnazjum 4-6 uczniów , którzy mają orzeczenia / w tym 
trzech podwójne orzeczenie / być może sytuacja się zmieni. W tym roku Szkoła Podstawowa 
w Sypniewie jest na plusie w ubiegłym była na minusie. To z kolei ilustruje zmienność 
sytuacji i zwraca uwagę na to, by za bardzo nie przykładać do tego wagi i wierzyć w „suche” 
finansowe wyznaczniki. W przypadku placówki w Runowie Krajeńskim w tym roku 
szkolnym rzeczywiście wygląda to źle. W ubiegłym roku do I klasy trafiło tam sześcioro 
uczniów w tym jedenaścioro. W pozostałych klasach jest taka ilość uczniów, która zdaniem 
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Dyrektora Szkoły nie pozwala łączyć określonych zajęć dydaktycznych w zespoły. Może uda 
się to w roku kolejnym i automatycznie ilość godzin spadnie. Różnica pomiędzy 
Zakrzewkiem, a Runowem jest taka, że w Runowie jest większość nauczycieli 
dyplomowanych, a w Zakrzewku mianowanych. Zatem już ten fakt sprawia, że SP  
w Runowie jest „kosztowniejsza” . Jednoznaczna  odpowiedź na to konkretne zagadnienie, 
tak jak i wnioskowanie,  które byłoby pomocne Panu Wicestaroście,  nie jest zatem możliwe  
i jako takiego Dyrektor się nie podejmuje.  Przygotowane przez niego zestawienie jest ogólne 
i jedynie w tych kategoriach może on sam pewne mechanizmy wyjaśniać. 
 
Radny Antczak zwracając się do Wicestarosty podał, że w przyszłym roku do SP w Runowie 
pójdzie 27 dzieci, a za dwa lata też ponad 20, więc wszystko powinno się wyrównać. Poza 
tym, jeżeli uda się przenieść do Szkoły oddział przedszkolny to dojdzie tam jeszcze 34 dzieci 
i będzie łącznie ok. 100 uczniów. Dlatego też o Runowo nie należy się martwić. 
 
Wiceprzewodniczący RM nawiązując do poprzedniej wypowiedzi Dyrektora BOOS 
powiedział, że rzeczywiście ma on „twardy orzech do zgryzienia” ale trudno jest mu zgodzić 
się z wypowiedzią, że on i dyrektorzy szukali oszczędności w oświacie skoro w propozycji 
budżetowej na 2012 rok oświata miała zaplanowany budżet wyższy o 300.000,00 zł. Dopiero 
po zdjęciu tych pieniędzy oświata tak na poważnie zajęła się tematem i okazało się, że 
pomimo cięć zmieściła się w okrojonym budżecie.  
 
Zgadza się ale to o czym mówi Wiceprzewodniczący dotyczyło części rzeczowej budżetu 
oświaty. Prawdę mówiąc, jeżeli chodzi o wynagrodzenia, to nie zostało zdjęte nic poza 
odprawami dla nauczycieli w Runowie licząc na to, ze zostaną, choć będzie problem jak 
zdecydują odejść, bo nie wiem skąd wezmę na to środki. To o czym mówi 
wiceprzewodniczący dotyczy rzeczywiście sporych środków ale były one ulokowane w części 
rzeczowej – w modernizacjach, remontach itp. Zwróćcie Państwo uwagę, że ta ostatnia 
korekta była tak głęboka, że dotknęła opał. Ufam, ze nie będziemy zmuszeni występować  
z prośba o dołożenie środków. W Szkole Podstawowej w Więcborku plan na 2012 wynosi 
30.000,00 zł, a wykonanie  z roku poprzedniego wynosiło 57.459,00 zł. Więc mam obawy, że 
to 30.000,00 zł nie wystarczy – mówił Dyrektor BOOS. 
 
Pan Marek Libera  zabrał głos w kwestii oszczędności sugerując możliwość przyłączenia 
węzła grzewczego Gimnazjum w Więcborku do kotłowni znajdującej się w pobliskim 
internacie szkoły ponad gimnazjalnej. Po planowanym zmodernizowaniu kotłowni / zamiana 
na ogrzewanie ekogroszkiem / przez Powiat warto byłoby przemyśleć zawarcie porozumienia 
w tej sprawie pomiędzy samorządami, bo takie rozwiązanie niewątpliwie generowałoby 
oszczędności. 
 
Mamy już pewne doświadczenia w tej materii – niedawno byliśmy zmuszeni wymienić piec 
opałowy w SP w Runowie, gdzie piec olejowy zastąpiono piecem na ekogroszek i wykonanie 
wskazane w informacji / tabela Nr 11 / ilustruje, jak zdecydowanie spadły koszty ogrzania tej 
szkoły. Fakt, ze trochę zaniża ta kwotę ekogroszek pozostały z poprzedniego sezonu 
grzewczego i dopiero przyszły rok da właściwy obraz tego na ile ten typ ogrzewania w szkole 
ma racje bytu. W każdym bądź razie oszczędność jest większa, dużo większa aniżeli 
dotychczasowego ogrzewania – mówił Dyrektor BOOS. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję. 
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Ad. 10  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 
przekazania Powiatowi Sępoleńskiemu zadania własnego Gminy Więcbork w zakresie 
prowadzenia klas gimnazjalnych przedstawił Dyrektor BOOS p. Waldemar Kuczerapa. 
 
Dyrektor BOOS odczytał treść uchwały oraz jej uzasadnienie, które stanowiło, że 
przedmiotowa uchwała umożliwi otwarcie procedury utworzenia przy Liceum 
Ogólnokształcący im. J. Korczaka w Więcborku klas gimnazjalnych. Powstanie gimnazjum 
przy LO w Więcborku poszerzy ofertę edukacyjną dla absolwentów szkół podstawowych 
Gminy Więcbork. 
 
Po krótkim wprowadzeniu Dyrektora o możliwość zabrania głosu poprosił Wicestarosta 
Powiatu, który niezależnie od wyniku głosowania nad wywołaną uchwała, w imieniu 
Starosty, Zarządu Powiatu, jak i Samorządu powiatowego, serdecznie podziękował 
Włodarzom Gminy – Burmistrzowi i Wiceburmistrz za udział w merytorycznych spotkaniach 
roboczych, jak również za spotkanie podjęte z inicjatywy Przewodniczącego RM i podjęcie 
tematu będącego przedmiotem uchwały. Taka inicjatyw niestety nie została podjęta przez 
radnych Sępólna, gdzie nawet nie trafiła na wokandę Rady. Życzył, by „spinało się” wszystko 
co tyczy gminnej oświaty samorządowej i życzył i sobie by podobnie działo się w powiecie. 
Obiecał też, że radni powiatowi z terenu gminy Więcbork będą robić wszystko, aby na bazie 
Zespołu Szkół powstała filia powstała placówka opiekuńczo – wychowawcza. Tych 
kilkunastu wychowanków, które by tam trafiło zasili subwencją gminną oświatę.   
 
W tym miejscu Wiceprzewodniczący RM przywołał do porządku mieszkańca Więcborka, 
który zakłócił obrady nawołując Wicestarostę do zainicjowania działań zmierzających do 
utworzenia powiatu więcborsko – sępoleńskiego. 
 
Opinia Komisji O światy /…/ - pozytywna. 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Pan Marek Libera zgłosił względem projektu kilka uwag, które jego zdaniem świadczą  
o tym, że jest on sprzeczny z obowiązującym prawem. Podniósł tu watek prawny, wg którego 
jego zdaniem użycie sformułowania w liczbie mnogiej o „przekazywaniu klas 
gimnazjalnych”  narusza trzy akty prawne. Pierwszy akt, to Konwencja o prawach dziecka, 
drugi to Konstytucja RP, trzeci - ustawa o systemie oświaty. Artykuł  3 Konwencji nakłada 
obowiązek zabezpieczenia nadrzędnego interesu dziecka, a takowym dla dziecka w szkole 
jest bezpieczeństwo. Pytał w związku z tym radnych, która ich zdaniem szkoła zapewni 
większe bezpieczeństwo dzieciom – szkoła gimnazjalna ?, czy szkoła średnia gdzie 13-latki  
i 14 – latki przebywać będą wspólnie z 19-latkami i 20 -latkami? Jeżeli chodzi o Konstytucję 
RP, to narzuca ona na Radę Gminy do działania w granicach prawa, a art. 94 mówi  
o ustalaniu tylko takich aktów prawnych do, do których jest umocowana. Wywołując taki 
projekt uchwały Rada przypisała sobie kompetencje, których nie posiada. Użycie liczby 
mnogiej, wskazanej powyżej, powoduje naruszenie tego zapisu. Artykuł 70 Konstytucji RP 
mówi o tym, że to zapisy prawa wskazują, jak będzie wykonywany obowiązek szkolny. 
Pomimo, że ustawa o samorządzie gminnym art. 7 ust. 1 p. 8 definiuje, że prowadzenie szkoły  
Publicznej jest zadaniem własnym gminy, a wiadomo, że zadania własne mogą być 
przekazywane w drodze porozumienia innym podmiotom, to przywołany przez niego art.  
w p.2 mówi również, które zadania własne są zadaniami obowiązkowymi. Niestety w tym 
konkretnym przypadku Rada łamie zapisy konstytucji, bo przypisujecie sobie prawo 
przekazywania kompetencji obowiązkowych, a do tego prawa nie ma. Kompetencja 
obowiązkowa wynika z zapisów ustawy o systemie oświaty – art.104 i 105 definiuje, że 
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prowadzenie szkół, nałożenie obowiązku na gminę prowadzenia szkół gimnazjalnych  
i podstawowych jest zapisem obowiązkowym. Napawa go przerażeniem, że przygotowana 
została uchwała, w której on dostrzega ewidentne obchodzenie przepisów prawa. Zapis 
przygotowanego projektu umożliwia na dzień dzisiejszy przekazanie praktycznie wszystkich 
klas gimnazjalnych powiatowi. W takim przypadku może wyglądać to w ten sposób, że  
w jednym roku przekazana zostanie jedna klasę gimnazjalna, a za chwilę druga i trzecia,  
a chętnych do otwierania klas gimnazjalnych w gminie będzie ubywało.   
Może pojawić się sytuacja, że wszystkie szkoły gimnazjalne będzie prowadził powiat, a nie 
Gmina, a to już łamie przepisy ustawowe, bo nie może ona wyzbyć się zdania 
obowiązkowego tj. prowadzenia szkolnictwa gimnazjalnego. Ponadto art. 5  p. 7 ustawy  
o systemie oświaty mówi, że za prowadzenie tych szkół  odpowiada organ prowadzący, zatem 
jeśli te kompetencje przejmie powiat, nie będzie gmina odpowiadała tylko organ prowadzący. 
Oczywiście prawo dopuszcza, aby szkoły typu gimnazja, powstawały w powiatach ale on 
wskazuje tu na wadliwość uchwały, której zapisy dla niego są nie do przyjęcia, co wykazał  
w wątku prawnym.  Jeżeli miałby się odnieść do wątku ekonomicznego, to niewątpliwie 
przedstawione liczby dotyczące oświaty gminnej świadczą o tym, że oświata powiatowa jest 
znacznie bardziej niedoszacowana i brakuje tam znacznie więcej pieniędzy i samo otworzenie 
klasy gimnazjalnej problemu tam nie rozwiąże. Tu potrzebne są inne działania, być może 
długofalowe i pójście w innym kierunku. To co proponowane jest do przyjęcia w projekcie 
omawianej uchwały spowoduje zaś to, że w budżecie gminy na oświatę w przyszłym roku 
zabraknie 300.000,00 zł  i będziemy się spotykać w realiach, konieczności likwidacji małych 
szkół. Należy pamiętać, że likwidacja szkoły w małych społecznościach wiejskich jest, można 
powiedzieć, tożsama z likwidacją miejsca tworzenia, rozwoju i kształtowania kultury. 
Kończąc swoje wystąpienie Pan Libera oświadczył, że w momencie przyjęcia tejże uchwały 
Związek, który reprezentuje wystąpi do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego o jej uchylenie 
ze względu na naruszenie przepisów prawa. 
 
Słowa Pana Libery zyskały uznanie obecnych na sali Dyrekcji i przedstawicieli Grona 
Pedagogicznego Gimnazjum w Więcborku, co potwierdzone zostało brawami. 
 
Następnie glos zabrał Burmistrz Wi ęcborka podał, że po pozytywnej opinii Komisji 
Oświaty względem wniosku Starosty, był on zobligowany do przygotowania stosownego 
projektu uchwały. W zapisach projektu mowa jest o realizacji na mocy porozumienia – 
umowy z Powiatem. Sam aż tak daleko, by nie wybiegał przywołując zapisy Konstytucji RP, 
bo zbytnio to wszystko gmatwa. Faktem natomiast jest, że takie klasy w całej Polsce 
funkcjonują  i jak dotąd „Solidarność – Oświata” tego nie zaskarżyła. Sam nie dopatruje się  
w uchwale jakiś wad prawnych, natomiast wady ekonomiczne dla gminy są zdecydowanie do 
przewidzenia i ma nadzieję, ze uchwała, która był zobowiązany przygotować, nie zostanie 
podjęta. 
 
Radny Szymon Grabinski w związku z kwestiami poruszonymi przez p. Liberę i tym, że 
wzbudziły one również wątpliwości wśród radnych, złożył wniosek formalny o zdjęcie 
projektu uchwały z porządku obrad sesji. 
 
  
Wiceprzewodniczący RM  poddał wniosek pod głosowanie. 
 
Na sali 13 radnych 

 
Za przyj ęciem wniosku głosowało - 5 radnych 
Przeciwnych    - 8 radnych 
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Wniosek upadł 
 
 
Radny Antczak wnioskował, by projekt przegłosować i więcej do tej sprawy nie wracać. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad przedstawionym 
projektem uchwały. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 3 radnych 
Przeciwnych    - 10 radnych 

 
Wynik głosowania z zadowoleniem przyjęło środowisko pedagogiczne więcborskiego 
Gimnazjum, co wyraziło oklaskami, po czym opuściło salę obrad. 
Wiceprzewodniczący RM zarządził dziesięciominutowa przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 11 Projekt uchwały przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Więcborku przedstawił Wiceprzewodniczący RM p. Ireneusz Balcer. 
 
Wiceprzewodniczący RM przypomniał, że na poprzedniej sesji pisemne oświadczenie  
o rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego RM złożyła radna Beata Lida. Konsekwencją 
tego jest wywołany projekt uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag 
 
Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski powiedział, że na ubiegłej sesji  zgłosił propozycję aby nie 
wybierać drugiego wiceprzewodniczącego RM. Jednakże Statut Gminy stanowi, że rada 
wybiera przewodniczącego rady i dwóch wiceprzewodniczących. Ponieważ, z tego co wie, na 
posiedzeniu Komisji Statutowej zgłoszony został formalny wniosek o dokonanie zmiany tego 
zapisu i wprowadzenie go w brzmieniu „…wybiera przewodniczącego i od 1 – 2 
wiceprzewodniczących”, prosił o zrealizowanie powyższego. Jego zdaniem, nie jest to tak 
skomplikowana procedura, której nie można by było przeprowadzić do czasu następnej sesji  
i na niej przegłosować już zmieniony Statut, rezygnując z wyboru drugiego 
wiceprzewodniczącego.  
Dlatego też wnioskował o zdjęcie punktu z porządku obrad sesji  
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Wiceprzewodniczący RM powiedział, ze jego zdaniem dzisiejszy przykład świadczy o tym, 
że jednak winno być dwóch wiceprzewodniczących. Dziwna byłaby sytuacja, gdyby  
z powodu niedyspozycji Przewodniczącego sesja nie mogłaby się odbyć. Zgłoszono jednak 
wniosek formalny i należy go przegłosować 
 
Radny Andrzej Wenda , który w Komisji Statutowej pełni funkcję zastępcy 
przewodniczącego, potwierdzając że rzeczywiście na posiedzeniu Komisji wniosek, o którym 
mówił radny Kuszewski, padł.  Zgłosił go radny Wilczyński i został przegłosowany 
pozytywnie. Zdecydowano jednak, że Komisja ma zając się tym pod koniec kadencji w roku 
2014, by możliwość wyboru 1 lub dwóch wiceprzewodniczących zaistniała w kadencji 
kolejnej. Uznał, że niepotrzebne jest stwarzanie takiego zamieszania w tym właśnie 
momencie. 
 
Czym można uzasadnić to, że następna Rada ma zając się tym problemem? – pytał radny 
Kuszewski.  
 
Radny Szymon Grabinski przyjął, że rzeczywiście kwota oszczędności – 2.400,00, która 
wynikłaby z zaniechania wyboru drugiego wiceprzewodniczącego nie jest na tyle znamienna, 
by cokolwiek w budżecie zmienić. Niemniej skoro radni wszędzie szukają tych oszczędności 
może warto byłoby zacząć od samych siebie. Teraz jest, ku temu świetna okazja – radna sama 
zrezygnowała z tego stanowiska, a Wiceprzewodniczący jak widać doskonale radni sobie  
w zastępstwie. Jeżeli ustawa dopuszcza taka możliwość, a nadto padają takie głosy i jest taka 
wola radnych, można byłoby dokonać zmian. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję i zarządził przegłosowanie wniosku radnego 
Kuszeskiego. 
 

Za przyj ęciem wniosku głosowało - 5 radnych 
Przeciwnych    - 8 radnych 

 
 
Wniosek upadł 
 
Wiceprzewodniczący RM przekazał, że w związku z rezygnacja radnej, Rada wybiera ze 
swego grona druga osobę na stanowisko wiceprzewodniczącego bezwzględną większością 
głosów w obecności minimum połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu tajnym. 
Funkcji przewodniczących i wiceprzewodniczących rad nie mogą być łączone z  funkcja 
członka komisji Rewizyjnej.  
 
W dalszej części przystąpiono do realizacji punktu dokonując wyboru Komisji Skrutacyjnej,  
w składzie: 
 
Andrzej Wenda 
Stanisław Posieczek 
Kazimierz Wilczyński 
 
Zgłoszeni radni wyrazili zgodę 
 
Komisja wyłoniła spośród swego grona Przewodniczącego w osobie p. Kazimierza 
Wilczyńskiego, który przedstawił radnym zasady głosowania na Wiceprzewodniczącego 
RM. 
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Następnie Wiceprzewodniczący RM poprosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Radny Stanisław Piłka zaproponował na to stanowisko p. Henryka Szwochert. 
 
Radny Szwochert wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Radna Grażyna Sowińska zgłosiła na to stanowisko p. Romana Mroczkowskiego, dodając, 
że tak jak jej ugrupowanie przeciwne było powoływaniu drugiego wiceprzewodniczącego  
w obliczu głosowania powtórzy to, co powiedziała podczas pierwszego głosowania tzn.,  
że w myśl dobrej praktyki politycznej wypadałoby żeby był również ich kandydat 
opozycyjny. 
 
Radny Mroczkowski wyraził zgodna kandydowanie.   
 
Radny Waldemar Kuszewski nawiązał do odczytanej przez Wiceprzewodniczącego RM 
formuły, według której funkcji przewodniczącego i wiceprzewodniczących nie można łączyć 
z członkowstwem w komisji rewizyjnej. Jak zatem zapis ten się ma do kandydatury  
p. Szwocherta ? 
Pan radny Henryk Szwochert złożył rezygnację z członkowska w Komisji Rewizyjnej – 
odpowiedział Wiceprzewodniczący RM. 
 
Radna Grażyna Sowińska przypomniała, ze skład Komisji Rewizyjnej powoływany jest 
uchwałą Rady, więc nie mógł on ulec zmianie jeżeli takowa uchwała nie została 
przygotowana. 
 
Radca Prawny UM powiedział, że radny złożył rezygnację dzisiaj, dlatego też w porządku 
obrad nie ma takiej uchwały. Radny złożył rezygnacje i uchwała taka będzie możliwa do 
podjęcia dopiero na kolejnej sesji. 
 
Pytanie do kiedy radny jest członkiem Komisji? Czy do momentu złożenia rezygnacji? Czy 
zmiany składu osobowego  komisji, która nastąpić musi poprzez zmianę uchwały? – 
zastanawiała się radna Sowińska. 
 
Moim zdaniem w przypadku złożenia rezygnacji z członkowstwa w Komisji Rewizyjnej  
p. Szwochert może kandydować na stanowisko Wiceprzewodniczącego Rady. Decyduje tutaj 
przede wszystkim wola radnego o rezygnacji z członkowstwa w Komisji Rewizyjnej – mówił 
Radca Prawny UM. 
 
Panie Radco pozwolę się z Panem nie zgodzić i uważam nadal, że Pan Henryk Szwochert jest 
członkiem Komisji Rewizyjnej do momentu póki Rada go nie odwoła. Jako członek Komisji 
Rewizyjnej powołany został uchwałą Rady Miejskiej i uchwala Rady Miejskiej może być 
odwołany – twierdził radny Kuszewski.  
 
 
Radny Henryk Szwochert stwierdził, że jeżeli jego osoba powoduje tyle zamieszania 
rezygnuje z kandydowania i jednocześnie proponuje na stanowisko Wiceprzewodniczącego 
kandydaturę p. Stanisława Piłka. 
 
Radny Piłka wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Radca Prawny UM uznał, że skoro radny Szwochert zrezygnował sprawa staje się 
bezprzedmiotowa. Obstaje jednak przy swoim wcześniejszym stanowisku, że jego 
kandydowanie jest możliwe.   
 
Radny Szymon Grabinski  prosił, by Radca Prawny UM uściślił, czy w ustawie  
o samorządzie gminnym mowa jest  Przewodniczącym Komisji rewizyjnej, czy członku 
Komisji. 
 
Radca Prawny UM przytoczył zapis cyt.: „W skład komisji rewizyjnej wchodzą radni,  
w tym przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje,  
o których mowa w art. 19 ust. 1, oraz będących członkami zarządu” – koniec cytatu. 
Natomiast w ust.1 mowa jest o funkcji Przewodniczącego i Zastępcy Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej. 
 
A Pan Szwochert jest…? – radny Grabinski.  
 
Członkiem Komisji Rewizyjnej – padła odpowiedź. 
 
Radny Antczak powiedział, że p. Szwochertowi należą się brawa za to że zrezygnował  
i należy to uszanować.  
Ta uwaga zakończyła dyskusję i przystąpiono do dalszej procedury wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
Komisja Skrutacyjna wpisała nazwiska kandydatów na kartki opieczętowane pieczęcią Rady 
Miejskiej po czym rozdała je radnym. Radni oddawali głosy kolejno, po wyczytaniu ich 
nazwiska z listy radnych.  
 
Po tym nastąpiła krótka przerwa w obradach, w trakcie której Komisja Skrutacyjna podliczyła 
głosy. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał sporządzony przez nią protokół. 
 
Na 15 radnych obecnych było 13. Głosów oddanych odnotowano 13 w tym ważnych również 
13 głosów. 
 
Radny Roman Mroczkowski uzyskał 5 głosów 
Radny Stanisław Piłka uzyskał 8 głosów 
 

Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w Więcborku został wybrany  
radny Stanisław Piłka 

 
 
Ostatnim elementem procedury było odczytanie przez Wiceprzewodniczącego RM treści 
uchwały. 
 
Po tej części z obrad ubył radny Kuszewski 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
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Przedmiotowy projekt uchwały wywołany został w związku z przekształceniami dotyczącymi 
Administracji Zasobów Komunalnych i faktu, ze częściowy zakres spraw z tego zakresu 
przejęła Gmina. Uchwała taka dotąd funkcjonowała, ale na chwilę obecną wymagała 
dokonania uaktualnienia z zakresu przydziału i zamiany lokali mieszkalnych. Jedną  
z wprowadzonych zmian jest ujęta w rozdziale II – zwiększa się % najniższej średniej 
emerytury. W obecnym kształcie wartość procentowa ma być dostosowana do wielkości 
przyjmowanych w dodatkach mieszkaniowych.   
 
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Grażyna Sowińska pytała o zapis dotyczący wynajmowania lokali na czas 
nieokreślony i tego czy jest konieczność, by w ten sposób to określać. Wiadomo,  że sytuacje 
rodzinne się zmieniają. 
 
Taki jest ustawowy zapis. Należy też rozgraniczyć lokale komunalne i lokale socjalne. Lokale 
komunalne są przyznawane na czas nieokreślony, a lokale socjalne na trzy lata – wyjaśnił  
p. Bąk.  
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 12 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 
 
 
Ad. 14 Wniosek o odwołanie Skarbnika Gminy Więcbork oraz projekt uchwały w tej sprawie 
przedstawił Burmistrz Więcborka. 
 
Burmistrz odczytał treść pisma Skarbnika Gminy p. Władysława Rembelskiego, który 
wpłynął w dniu 30 stycznia 2012 roku. W piśmie tym p. Rembelski wyraża wolę przejścia na 
emerytuję z dniem 28 maja 2012 roku i wskazuje na stosowne w tej materii przepisy prawa. 
Realizację powyższego stanowi wniosek o odwołanie Skarbnika skierowany do Rady 
Miejskiej oraz przygotowana na tą okoliczność uchwała. 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński zażartował proponując, by Skarbnikowi przedłużyć wiek  
emerytalny do 67 lat. 
 
Radny Jan Antczak sugerował Burmistrzowi, by ten może porozmawiał ze Skarbnikiem 
Gminy i zatrzymał go jeszcze chociażby na trzy lata w Urzędzie Miejskim. Cyt.: „po co nam 
nowy skarbnik, wydaje mi się, że mamy bardzo dobrego Skarbnika i lepszego chyba nie 
będziemy mieli” – koniec cytatu. 
 
Panie radny, ja dostałem oficjalne pismo i  musiałem całą procedurę rozpocząć. Jeżeli Pan 
Skarbnik wycofa swój wniosek, to wszystko jest możliwe – odpowiedział Burmistrz 
Więcborka. 
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Radny Antczak zwracając się do Skarbnika Gminy poprosił go o wycofanie wniosku. Dodał, 
że wszyscy radni są za tym by tak właśnie się stało. 
 
Wywołany do odpowiedzi Skarbnik Gminy odpowiedział, że podtrzymuje swój wniosek. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 12 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu  -  2 radnych 
 
 
 
Ad. 15 Projekty uchwał w sprawie przyjęcia Statutów sołectw Frydrychowo, Jeleń, Adamowo 
i Sypniewo omówiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska – Zawieja. 
 
Sekretarz Gminy przedstawiła ogólnie dokonane w Statutach sołectw zmiany, gdyż były one 
wspólne dla każdego z nich. Wspomniała również, że są to cztery ostatnie statuty sołeckie  
i z jednostek pomocniczych do uaktualnienia pozostanie jedynie statut Samorządu 
Mieszkańców, co nastąpi po przeprowadzeniu zebrania ogólnego mieszkańców miasta.  
Zmiany w statutach przedłożonych radnym dotyczą paragrafu 16 związanego z  wyborem 
sołtysa i członków rady sołeckiej, gdzie proponuje się przedłużenie terminu przeprowadzenia 
wyboru tych organów z trzech do sześciu miesięcy po wyborach samorządowych. Druga 
zmiana polega na dostosowaniu przepisów do aktualnie obowiązujących przepisów prawnych 
w zakresie gospodarki finansowej jednostek.  Wprowadzenie tych regulacji powoduje 
konieczność zamieszczenia w statucie sołectwa Sypniewo zapisu o utracie mocy 
obowiązującej uchwały Rady Miejskiej z 2005 roku, która wprowadza wszystkie statuty 
sołectw Gminy Więcbork. 
Mapy omawianych sołectw zostały opracowane już w 2010 roku. 
 
Opinia Komisji Statutowej względem omówionych Statutów – pozytywna 
 
Pytań ze strony radnych nie było 
 
a) W sprawie uchwalenia Statutu sołectwa  Frydrychowo 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
b) W sprawie uchwalenia Statutu sołectwa  Jeleń 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
c) W sprawie uchwalenia Statutu sołectwa  Adamowo 
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Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
d) W sprawie uchwalenia Statutu sołectwa  Sypniewo 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad.  16  Projekt uchwały w sprawie wydawania Biuletynu Informacyjnego pod nazwą 
„Informator Gminy Więcbork” przedstawił Burmistrz Więcborka. 
 
Burmistrz prosił o podjęcie uchwały powołującej do życia biuletynu Informacyjnego 
„Informator Gminy Więcbork”. Jego zdaniem biuletyn taki jest potrzebny, a potrzebę tą 
zgłaszali również radni. Jest dużo informacji dotyczących życia naszej gminy, które poprzez 
ogłaszanie ich m.in. na tablicach informacyjnych nie odnosiły pożądanego skutku. Dużo 
wiadomości, szczególnie z działu rolnictwa, czy ze strony MGOK nie docierało na czas,  
a Informator mógłby to znacząco ułatwić. Poza tym publikacja zawierałaby informacje  
z bieżącej działalności Urzędu Miejskiego i Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
Opinia Komisji O światy – pozytywna.    
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję.  
 
Radny Szymon Grabinski  powiedział, że pamięta wydawanego za kadencji Burmistrza 
Maracha BIG –a i to, co o nim mówiono. Nie wie, czy nie byłoby taniej i jednocześnie  
z większym zasięgiem publikować, podobnie jak Gmina Sośno, taki informator w postaci 
wkładki do prasy lokalnej. Odszedłby koszt redagowania tego, czy koszt wydruku, bo 
wiadomo, że gazeta robi tego więcej i koszty są niższe. Oprócz tego jest przecież BIP  
i obowiązek publikowania tam pewnych treści oraz własna strona internetowa Gminy 
Więcbork. Dla radnego tworzenie kolejnego wydawnictwa nie jest ani uzasadnione 
ekonomicznie, ani promocyjnie. 
 
Radna Grażyna Sowińska nawiązując do wypowiedzi przedmówcy zaznaczyła, że póki co 
radni nie dowiedzieli się niczego o kosztach. Burmistrz mówi o docieraniu do szerszego 
grona mieszkańców, natomiast jedyna informacja przekazana opiniującej uchwałę Komisji 
Oświaty /…/ dotyczyła kosztu druku 250 egzemplarzy. Radna zastanawiała się do kogo ma 
dotrzeć 250 egzemplarzy, skoro mieszkańców mamy kilkadziesiąt razy tyle i gospodarstw 
domowy również kilkanaście razy więcej. Oczywiście zgadza się też radnym Grabinskim  
w tym, że  wydawanie takiej publikacji nie ma sensu. Jest tez zszokowana tym, ze krąży 
bodajże czwarta wersja tego, co to wydawnictwo ma tak naprawdę zawierać. Jedną wersje 
przedstawiła p. Kotarak i jest ona poniekąd zbieżna z tą przedstawioną przez Burmistrza, 
drugą odmienną podała Pani Wiceburmistrz, a jeszcze inną wizję miał lokalny przedsiębiorca 
p. Mieszczak. Pytanie, czym to tak naprawdę ma docierać do mieszkańców? Jednym  
z podanych argumentów było to, że nie mamy obiektywnych mediów. Jej opinia  była 
natomiast taka, że informacja obiektywna nie istnieje. Chciała wiedzieć, czemu tak naprawdę 
ma służyć powołanie nowego tworu i jaki miałby być tego zasięg  i  jaki miałby być nakład. 
Osobiście nie widzi sensu wydawania informatora ale chciałaby aby chociaż osoby referujące 
temat sprecyzowały pewne rzeczy, bo rozbieżności w tej materii są szokujące. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdziła, iż nie uważa by informacje jakie przekazała 
p. Kotarak i ona podczas Komisji Oświaty /…/ się miedzy sobą różniły. Ona w zasadzie 
uzupełniała wypowiedź p. Kotarak, która mówiła o funkcji informacyjno – promocyjnej  
z naciskiem na informacje z Domu Kultury / o imprezach, kalendarzu wydarzeń kulturalno – 
rozrywkowych, kalendarza spotkań seniorów. Natomiast jej uzupełnienie mówiło  
o informacjach na temat ważniejszych wydarzeń z terenu gminy Więcbork i z z pracy Urzędu 
Gminy. 
 
Zapis „że nie rzadziej niż raz na pół roku”, też jest nie dość precyzyjny, bo jeżeli dotrzemy  
w styczniu  z informacjami na temat imprez czerwcowych, to pomijam fakt, że „pójdzie ono  
z dymem” przez te pół roku na pewno, a jak nie to „zaszczyci składowisko odpadów”. Kto 
będzie o tym pamiętał po pół roku? A jeżeli zadziałamy w drugą stronę i będzie to 
sprawozdanie z czegoś co było półmroku temu, to też chyba nie ma sensu częstotliwość 
wydawania lokalnej prasy – elektronicznej, czy papierowej jest znacznie większa. Wiem, że 
twierdzi się, że starsza część społeczeństwa nie jest na tyle medialna, czy nie jest na tyle za 
pan brat z komputerami ale nie sądzę, że tak właśnie jest, bo moim zdaniem komputer  
w każdym gospodarstwie domowym jest, a jeżeli go nie ma to jest dostęp do tego typu 
informacji – mówiła radna Sowińska. 
 
Zapis „raz na pół roku” jest taką skrajnością. Nikt nie mówi, że nie może być co miesiąc 
wydawane, jeśli zainteresowanie społeczeństwa będzie duże – uściśliła Zastępca 
Burmistrza.  
 
Ja swoją opinię  wypowiedziałam, kiedy to większe zapotrzebowanie będzie, jak będzie sezon 
grzewczy, na co p. Burmistrz mi odpowiedziała… – radna Sowińska 
 
 
Że to się nie będzie paliło – zastępca Burmistrza. 
 
No właśnie. Chciałabym żeby przynajmniej tu doprecyzować te rzeczy – radna Sowińska. 
 
O kosztach tez mówiliśmy – 250 egzemplarzy 800,00 zł, w tym pierwsza i ostatnia strona 
kolorowa – zastępca Burmistrza. 
 
Ja to zrozumiałam, ja taka tępa nie jestem. Wiem, że 250 sztuk kosztuje tyle złotych, tylko 
pytanie, czy te 250 sztuk będzie wydanych, czy krotność tego? A jeżeli krotność, to jak 
będzie to wpływał na cenę? Dla mnie 250 sztuk, to jest śmieszny nakład, do kogo on ma 
trafić? – radna Sowińska.  
 
Zawsze ilość przekłada się na cenę, więc ja Pani szczerze powiem, że nie rozmawiałam  
o cenie za 1000 egzemplarzy i za 2000 egzemplarzy, jeśli chcielibyśmy trafić do wszystkich 
do wszystkich gospodarstw domowych. Rozpoczęliśmy rozmowy o najniższym  nakładzie, 
który drukarnia jest w stanie nam wydrukować ten biuletyn – Zastępca Burmistrza. 
 
Czyli te 250 sztuk wynikało tylko z tego z tego, ze drukarnia nie rozmawia na niższym 
poziomie nakładu? – radna Sowińska. 
 
Dokładnie – Zastępca Burmistrza.  
 
Czyli dalej nie mamy jakiegoś uzasadnienia tego do kogo ma to trafiać i ile egzemplarzy tego 
miałoby być? – radna Sowińska. 
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Ponieważ rozmawialiśmy o najmniejszym nakładzie myślę, że to będzie wynikiem dalszych 
rozmów, jaki będzie pierwszy nakład, czy będzie to np. 1000 egzemplarzy? Żeby trafić do 
szerszego grona i zobaczyć, czy jest na to zapotrzebowanie – zastępca Burmistrza. 
 
A jak zamierza się sprawdzić, to zapotrzebowanie? – radna Sowińska. 
 
Myślę, że tym, jak będzie się rozchodzić w miejscu, gdzie będzie kolportowane – zastępca 
Burmistrza.  
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 12 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały glosowało - 5 radnych 
Przeciwnych    - 4 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
 
Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest Gminy Więcbork” omówił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
 
Program został uchwalony przez radę Miejską w czerwcu 2011 roku ale z uwagi na to, że 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska uruchomił środki dla mieszkańców gmin, w tym 
dla mieszkańców gminy Więcbork na transport, utylizację i demontaż  Program 
zaktualizowano, by móc z tych środków skorzystać. Niektórzy mieszkańcy w czasie 
inwentaryzacji mieli azbest już zdemontowany i teraz chcieliby skorzystać ze środków na 
transport i utylizację tego materiału. Nazwiska tych osób  nie były zamieszczone w bazie 
inwentaryzacyjne znajdującej się w Biurze Referatu Rolnictwa UM, dlatego też należało tą 
inwentaryzację uzupełnić, ujmując osoby zainteresowane skorzystaniem ze środków 
Funduszu. W roku ubiegłym program dofinansowania funkcjonował i 30 gospodarstw 
skorzystało z jego środków usuwając azbest ze swoich posesji. Osoby te ujęto ze stanu 
inwentaryzacji. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Sowińska pytała, czy dobrze zrozumiała, że chodzi tu o objęcie Projektem osób, które 
już zdjęły azbest z dachów? 
 
Między innymi. Z uwagi na to, że dofinansowanie jest również na utylizację i transport. Takie 
wnioski wpłynęły do naszego Urzędu, a czasie inwentaryzacji nie sposób było ich wyłapać – 
odpowiedział p. Fifielski.  
 
Radna Sowińska zastanawiała się, czy azbest był zdjęty z tych dachów zgodnie  
z przepisami? Bo jednym z większych problemów i zagrożeń jest właśnie usuwanie tego 
azbestu, bo jeżeli zostanie on właściwie opakowany, to jego transport jest już bezpieczny. 
 
Kierownik Referatu UM nadmienił, że podał, iż takie przypadki również występują. Są też  
i takie, gdzie azbest został kiedyś zakupiony i nigdy nie założony i w tej chwili mieszkańcy 
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chcą się go zlikwidować. Jeżeli mieszkaniec złożył wniosek o samą utylizację i transport, to 
należy mu w tym pomóc, skoro są na to środki.  
 
Radny Wobszal zapytał, czy wykonana przez Referat UM inwentaryzacja obejmuje wykaz 
konkretnych posesji, które mają podlegać wymianie.  
 
Pan Fifielski podał, że w trakcie inwentaryzacji sporządzono wykaz imienny z podaniem 
numeru działki oraz adresu. 
 
On jest dostępny – radny Wobszal. 
 
Z uwagi na ochronę danych osobowych stanowi on załącznik do Programu,  
a ta inwentaryzacja znajduje się w UM w biurze Referatu Rolnictwa /…/ - odpowiedział  
p. Fifielski. 
 
Rozumiem, że informacje o tym, czy jest się ujętym w tej inwentaryzacji znajdowały by się 
także w Biuletynie Informacyjnym? – radny Wobszal. 
 
Tak – p. Fifielski. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Ad. 18 projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2012 – 2015 przedstawił Skarbnik gminy p. Władysław Rembelski. 
 
W związku ze zmianami, jakie nastąpią w budżecie Gminy na 2012 rok – przede wszystkim 
w przychodach, jak również w wysokości deficytu, wielkości zaciągniętego kredytu oraz 
zmiany w przedsięwzięciach / inwestycyjnych z udziałem środków unijnych, środków 
własnych i przedsięwzięć realizowanych na mocy umów na więcej niż 1 rok / Burmistrz 
Więcborka wnioskuje o dokonanie zmian w wieloletniej Prognozie Finansowej.  
 
Zmiany w załączniku dotyczącym zadań inwestycyjnych z udziałem środków unijnych 
dotyczą:    
 
• Następuje inne niż pierwotnie planowano uwagi na rozłożenie kosztów inwestycji 

programu pn „Rewitalizacja Miasta Więcbork” z uwagi na to, że Urząd Marszałkowski 
narzucił wielkość, która musi zostać przerobiona w 2012 roku  
i wynosi ona 1. 220.879,74 zł.  

• W związku z koniecznością zachowania odpowiednich wskaźników w budżecie Gminy 
Burmistrz proponuje zdjęcie rozłożonej na wszystkie ujęte wcześniej lata, wszystkie 
zadania związane z budową placów zabaw z udziałem środków unijnych. 

• Z załącznika usunięte zostały również wszystkie remonty świetlic wiejskich. 
• Wykreślone zostaje również zadanie polegające na modernizacji Targowiska Miejskiego.   
 
Zmiany w załączniku dotyczącym zadań inwestycyjnych z udziałem środków własnych 
dotyczą: 
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• Wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego polegającego na modernizacji Cmentarza 
Komunalnego. Proponuje się rozpoczęcie zadania w roku 2012 i skończenie w roku 2013., 
przeznaczając na ten cel po 75.000,00 zł na każdy rok. 

• Wykreślenia budowy parkingu na Osiedlu BoWiD. 
• Skrócenia czasu realizacji zadania dotyczącego budowy sali gimnastycznej w Sypniewie  

z 5 lat do lat 4 / zmiana narzucona została przez Urząd Marszałkowski. Nastąpi  
w związku z tym kumulacja wielkości wydatków  inwestycyjnych w latach 2013, 2014 i 
2015.  W roku 2012 środki pozostaną na dotychczasowym poziomie.   

 
Zmiana przychodów – Budżet Gminy uchwalony został w miesiącu grudniu, a rodzaj 
przychodów jakimi są środki wolne może być ujęty w ewidencji jeśli wynika on z ewidencji 
zdarzeń gospodarczych. W czasie uchwalania budżetu było to niemożliwe ponieważ 
sprawozdania z urzędów skarbowych, sprawozdanie z dochodów, Ministerstwa Finansów 
oraz subwencja oświatowa,  spływają do UM w miesiącu styczniu i lutym. Po uzyskaniu 
sprawozdań można było wyliczyć wielkość środków wolnych, które powodują, że kredyt 
który planowano wziąć na 2012 rok będzie w mniejszej wysokości o 1.204.205 zł.    
 
Zwiększenie deficytu -  wprowadzenie zadań inwestycyjnych spowoduje zwiększenie 
deficytu o kwotę 782.275,86 zł. 
Kredyt, który gmina będzie musiała zaciągnąć w 2012 roku spada do kwoty 4.550.201,75 zł. 
 
Ponadto Burmistrz Więcborka proponuje wprowadzić nowe zadanie, wydatek bieżące, który 
realizowany będzie w dwóch latach – 2012 i 2013 roku tj. wykonanie Studium Uwarunkowań 
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. Na ten cel w roku 2012 planuje się 
przeznaczyć kwotę 50.000,00 zł, a w 2013 roku kwotę 100.000,00 zł. Będzie to Studium dla 
całej gminy. Takiego Studium Gmina nie posiada. 
Kończąc Skarbnik poprosił, by radni poprawili błąd w dacie sesji, jaki zamieszczony został na 
projekcie uchwały. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 
Na sali 12 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Ad. 19 projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na 2012 rok omówił 
również Skarbnik Gminy. 
 
Zmiany dotyczyły: 

1. Zmian w planie dochodów w dziale 801 o kwotę 1.162,00 zł. dokonano z uwagi na wpłatę 
pracowników BOOS w Więcborku z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z 
odsetkami za nieterminowe przekazanie składek ZUS. 

2. Zmian w planie dochodów w dziale 050 dokonano z uwagi na zmianę przez Urząd 
Marszałkowski w Toruniu warunków finansowania projektów. 

3. Zmian w planie dochodów w dziale 600 dokonano z uwagi na zwiększenie przez Urząd 
Marszałkowski w Toruniu wartości realizacji w 2012 r. zadania pn. „Rewitalizacja miasta 
Więcbork". 

4. Zmian w planie dochodów w dziale 710 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku". 
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5. Zmian w planie dochodów w dziale 801 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Moje Boisko-Orlik 2012". 

6. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60013 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Odwodnienie drogi i budowa chodnika na ulicy Złotowskiej  
w miejscowości Witunia". 

7. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 dokonano z uwagi na zwiększenie przez 
Urząd Marszałkowski w Toruniu wartości realizacji w 2012 r. zadania pn. „Rewitalizacja 
miasta Więcbork". 

8. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71004 dokonano z uwagi na przygotowanie studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy i Miasta Więcbork. 

9. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71035 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Modernizacja cmentarza komunalnego w Więcborku". 

10. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71095 dokonano z uwagi na rezygnację z realizacji 
inwestycji pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w Więcborku". 

11. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75023 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Zakup pieca c.o. do budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku".  

12. Zmian w planie wydatków w dziale 801  dokonano z uwagi na bieżące funkcjonowanie 
placówek oświatowych Gminy Więcbork. 

13. Zmian w planie wydatków w rozdziale 90001 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Kanalizacja na ulicy Brzozowej i Lipowej w Więcbork". 

14. Zmian w planie wydatków w rozdziale 92109 dokonano z uwagi na przyjęcie do realizacji 
inwestycji pn.: „Zakup patelni elektrycznej do świetlicy wiejskiej w Puszczy". 

15. Zmian w załączniku dotyczącym przychodów i rozchodów dokonano z uwagi na 
wprowadzenie wolnych środków wyliczonych na podstawie ewidencji księgowej 
 

 
 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
/Odp. na interp. radnego Kielicha / 
� Nieczystości wylewające się w piwnicy budynku przy ul. Powstańców Wlkp. 5  

w Więcborku oraz wilgoć w ścianach budynku – problem zgłoszono do zarządcy budynku 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Remont drogi oraz chodnika w obrębie 
bloku należy do zarządcy nieruchomości, mimo to deklarujemy w pierwszej połowie br. 
ułożenie przy bloku chodnika o długości około 20 mb. 

� Ulica Dworcowa: właścicielem drogi jest PKP, które nie poczuwa się do remontowania tej 
drogi. Z uwagi na to, iż odcinek tej drogi stanowi objazd miasta Gmina Więcbork może 
tylko dokonywać remontów cząstkowych nawierzchni. Droga ta stanowi połączenie drogi 
wojewódzkiej i powiatowej, jednak wskazani zarządcy dróg również nie są 
zainteresowani przejęciem w zarządzanie niniejszego odcinka. 

� Naprawa lampy przy ul. Powstańców Wielkopolskich została już wykonana. 
� Wobec przedstawionych podczas sesji przez Prezesa WKM danych o zakresie prac 

wykonanych przez Klub Motorowy zasadnym wydaje się wsparcie tej grupy zapaleńców  
i nie podcinać im skrzydeł. Jeżeli chcą zrobić coś dla więcborskiego sportu i promować 
gminę, to należy im pomóc. 
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/Odp. na interp. radnego Antczaka / 
� Remont chodnika przy drodze wojewódzkiej w Runowie Kraj. – sprawę przekazano do 

ZDW Tuchola. 
� Boisko sportowe w Runowie zlokalizowane jest bezpośrednio przy drodze gminnej, co 

powoduje niekontrolowane wjazdy samochodów na płytę boiska. W terminie wiosennym, 
w uzgodnieniu z sołtysem, sprawa zostanie załatwiona pozytywnie. 

� W budżecie na 2012 rok nie został zaplanowany zakup dla świetlicy wiejskiej w Runowie, 
więc nie może on zostać zrealizowany. W miarę możliwości zakup stojaków na rowery 
zaplanowany zostanie na rok kolejny 

 
/Odp. na interp. radnego Posieczka / 
� Na ul. Strażackiej i Kwiatowej w Sypniewie w miarę potrzeb wykonywane będą remonty 

cząstkowe nawierzchni. 
� W okresie wiosennym nastąpi bieżący remont wskazanego odcinka drogi, w postaci 

nawiezienia gruzu betonowego. 
� Ustawienie znaków  na drodze z Zakrzewka do Sypniewa nastąpi w uzgodnieniu  

z zainteresowanymi sołtysami. 
 
/ Odp. na interp. radnego Wenda / 
� W sprawie zmian rozporządzenia KPK w zakresie obowiązujących na jego terenie 

zakazów Burmistrzowie i Wójtowie gmin, wchodzących w skład parku, wystąpili do 
Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego o zmianę rozporządzenia w postaci 
złagodzenia zakazów, m. in. w zakresie lokalizowania budowli w odległości 100 m od 
zbiorników wodnych. 

� Referat Inwestycji /… / UM zwraca się z prośbą do radnego Wendy o wskazanie na mapie 
odcina drogi zgłoszonego w interpelacjach, dla którego niezbędne jest wznowienie 
kamieni granicznych. Jest to niezbędne w celu napisania zlecenia geodecie i oszacowania 
liczby kamieni oraz ustalenia kosztów jakie Gmina miałaby  pokryć. 

� Zakup książek jest dostosowany do potrzeb czytelników, struktury wiekowej, zawodowej 
oraz różnorodnych zainteresowań czytelników w poszczególnych placówkach. W roku 
2011 zakupiono dla bibliotek 440 książek  na kwotę 8.748,95 zł.  tego 301 książek 
otrzymała biblioteka gminna w Więcborku,77 książek filia w Sypniewie i 62 książki filia 
w Runowie Krajeńskim. Podział taki uwarunkowany jest analizą liczby czytelników  
w poszczególnych bibliotekach. Zgodnie z tą analizą  największy współczynnik zakupu 
książek na jednego czytelnika osiągnęła biblioteka w Sypniewie – 0,23, filia w Runowie 
Krajeńskim – 0,21, a biblioteka w Więcborku – 0,22. Biblioteki uzupełniają ofertę 
czytelniczą oraz zapotrzebowanie na lektury poprzez wypożyczenia międzybiblioteczne i 
dary otrzymywane od czytelników. 

 
/Odp. na interp. radnego Piłka / 
� Ubytki w drodze powiatowej Czarmuń-Borzyszkowo – już wcześniej pismo w tej sprawie 

przekazano do Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj., mimo to nastąpi również 
przypomnienie telefoniczne. 

� Tablice informacyjne przy drogach na terenie sołectwa Borzyszkowo i gminy, będą 
ustawiane w uzgodnieniu z sołtysami poszczególnych sołectw.  

 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego / 
� Na zadaniu inwestycyjnym ujętym w budżecie Gminy Więcbork na rok 2012 w dziele 926 

rozdział 92695 § 6619 pod nazwą: „Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie 
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Pojezierza Krajenkiego” po przetargu nie wystąpiły żadne oszczędności w stosunku do 
planowanej kwoty na to zadanie. Wartość tego zadania wg umowy wynosi: 2.373.267,96 
zł – wynagrodzenie wykonawcy, 23.670,00 zł – wynagrodzenie inspektora nadzoru. 
Razem – 2.396.937,96 zł.  

� „Odpowiadając na Pana interpelację złożoną na sesji z dniu 26 sytcznia 2012 r.                  
w sprawie sytuacji budynku przy ul. Kościuszki w Więcborku, w którym znajdują się 
Mieszkania Chronione uprzejmie wyjaśniam, co następuje. 
Postanowieniem Sądu Rejonowego w Chojnicach z dnia 17 marca 1989 r. sygn. akt I. Ns 
133/8 2 zniesiona została współwłasność osoby fizycznej i Skarbu Państwa - Urzędu 
Miasta i Gminy Więcbork względem nieruchomości będącej przedmiotem interpelacji 
oraz nieruchomość przyznana została na wyłączną własność Skarbowi Państwa - 
Urzędowi Miasta i Gminy w Więcborku ( pkt VI i VII postanowienia ). Sąd uzasadniając 
takie rozstrzygnięcie wskazał, że na nieruchomości osoba fizyczna wybudowała dom 
mieszkalny, która zbyła wraz z udziałem na nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa na 
potrzeby służby zdrowia. 
Z chwilą uprawomocnia się tego postanowienia Skarb Państwa reprezentowany przez 
Urząd Miasta i Gminy w Więcborku, jako terenowy organ administracji państwowej, stał 
się wyłącznym właścicielem nieruchomości. Nie są znane przyczyny, dla których 
wynikające z przedmiotowego postanowienia prawo Skarbu Państwa jako jedynego 
właściciela nieruchomości nie zostało ujawnione w księdze wieczystej. 
Zgodnie z przepisem art. 5 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 10 maja 1990 r. Przepisy 
wprowadzające ustawę o samorządzie terytorialnym i ustawę o pracownikach 
samorządowych ( Dz. U. Nr 32, poz. 191 ze zm. ) mienie ogólnonarodowe (państwowe) 
należące do rad narodowych i terenowych organów administracji państwowej stopnia 
podstawowego stało się w dniu wejścia w życie tej ustawy ( 22 maja 1990 r. ) z mocy 
prawa mieniem właściwych gmin. Z mocy tego przepisy nieruchomość oraz nakłady na 
budowę posadowionego na nieruchomości budynku, jako stanowiące mienie państwowe 
należące do terenowego organu administracji państwowej, stały się wyłączną własnością 
Gminy Więcbork.  
Przepisy wskazanej ustawy są podstawą do decyzji komunalizacyjnych wojewody, 
orzekających w sposób deklaratywny, o przejściu prawa własności mienia Skarbu 
Państwa z mocy prawy na Gminę. Wojewoda Bydgoski decyzją z dnia 30 stycznia 1991 r. 
nr G.gt.8242-53/150/91stwierdził nabycie przez Gminę Więcbork z mocy prawa 
nieodpłatnie własności przedmiotowej. Karta inwentaryzacyjna stanowiąca załącznik do 
decyzji i jej integralną część wskazywała na współwłasność Skarbu Państwa w ½ części 
oraz powierzchnię nieruchomości 0.03.31 ha. Karta inwentaryzacyjna, sporządzona 
zgodnie ze stanem księgi wieczystej nieruchomości, pominęła treść nieujawnionego              
w księdze wieczystej wskazanego wyżej postanowienia Sądu. Nie zmienia to istoty 
rzeczy, że Gmina Więcbork z mocy przepisów ustawy z dnia 10 maja 1990 r.                   
 i postanowienia Sądu Rejonowego w Chojnicach 17 marca 1989 r. jest rzeczywistym 
właścicielem nieruchomości. Nieruchomość znajduję się w wyłącznym samoistnym 
posiadaniu Skarbu Państwa a następnie Gminy Więcbork od co najmniej 23 lat.  
Rada Miejska w dniu 24 października 2001 r. podjęła uchwałę nr XXXII/280/01  
w sprawie zorganizowania na terenie gminy Więcbork mieszkań chronionych, określenia 
zasad i kryterium przyznawania środowiskowej formy pomocy w postaci mieszkań 
chronionych oraz ustalenia wydatków za pobyt w mieszkaniu chronionym. Protokół  
z sesji z dnia 24 października 2001 r. nie zawiera wzmianki o poinformowaniu radnych              
o aktualnym stanie księgi wieczystej nieruchomości. Przedmiotowa uchwała nie narusza 
prawa. Podjęta została w ramach właścicielskich uprawnień Gminy.  
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Spadkobiercy po osobie fizycznej nie wykreślonej z księgi wieczystej sprzedali udział we 
współwłasności nieruchomości w dniu 12 października 2010 r. Panu Mirosławowi 
Fifielskiemu za kwotę 6.000 zł. 
Pan Mirosław Fifielski złożył w Sądzie Rejonowym w Tucholi wniosek o ustalenie 
sposobu użytkowania nieruchomości i dopuszczenie do współposiadania. Sprawa się do 
tej pory nie zakończyła, Sąd I Instancji oddalił wniosek, jednak na skutek apelacji sprawa 
rozpoznawana jest ponownie. Sprawa ta nie ma istotnego znaczenia praktycznego  
i prawnego albowiem o właściwych wpisach do księgi wieczystej zdecydują inne 
postępowania sądowe. 
Gmina podjęła czynności zmierzające do ujawnienia jej wyłącznego prawa do 
nieruchomości. Obecnie oczekujemy na rozstrzygnięcie wniosku Gminy o wznowienie 
postępowania administracyjnego dotyczącego decyzji komunalizacyjnej. Wydana w tym 
postępowaniu decyzja będzie istotnym elementem w postępowaniu sądowym o ustalenie 
prawa własności Gminy.  
 

Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Grażyna Sowińska odnosząc się do odpowiedzi udzielonej przez Radcę zapytała, czy 
w wyroku Sądu z 1980 roku odnośnie posesji na ul Kościuszki, była mowa o odszkodowaniu 
dla współwłaścicieli , i czy było ono uiszczone? Bo być może, jest to przyczyna, dla której ten 
zapis o wyłącznej własności nie znalazł się w Księgach Wieczystych. 
 
Postanowienie zwierało obowiązek spłaty, ale w żadnym stopniu nie ma to wpływu na wpis 
do Księgi Wieczystej, ponieważ wpisu do Księgi wpisuje się niezależnie od dokonywania tej 
spłaty. Czy te spłaty zostały dokonane, tego nie wiemy, bo to nie był obowiązek Gminy 
Więcbork tylko Skarbu Państwa. Nieruchomość przeszła na własność Gminy Więcbork 
nieodpłatnie  i bez obciążeń. Gmina Więcbork nie była zobowiązana do tych spłat. Nie 
ustaliliśmy, czy te spłaty były dokonane, czy nie, bo dla rozstrzygnięcia sprawy nie ma to 
jakiegokolwiek znaczenia – wyjaśniał Radca Prawny. 
 
Ja gdybym coś nabywała, to bym to sprawdziła – radna Sowińska. 
 
Nie Gmina była obciążona obowiązkiem spłat, nie Gmina była zobowiązana do wpisania do 
Ksiąg Wieczystych skutków tego Postanowienia. To wszystko toczyło się jeszcze przed 
wprowadzeniem uchwały o samorządzie gminnym. To należało do obowiązków Skarbu 
Państwa. Dlaczego się tak stało? Nie wiemy, nie sposób teraz do tego dojść, jak to się stało, 
ze ten wpis nie został dokonany – Radca Prawny UM. 
 
Czy ta sprawa może ulec przedawnieniu? – pytała radna Sowińska.  
 
Upływ czasu ma istotne znaczenie na postępowanie z różnych punktów widzenia. Uprawnia 
on między innymi Gminę do wystąpienia z wnioskiem o zasiedzenie nieruchomości. Ten kto 
zarządza nieruchomością w dobrej wierze  nabywa prawa  po 20 latach. Upływ czasu ma też 
wpływ  na dowody w tej sprawie. Jeżeli złożymy wnioski do sądu o przesłuchanie świadków, 
tych którzy zajmowali się tym ponad 20 lat temu, to te zeznania mogą być różne, bo pamięć 
ludzka jest niestety ulotna. Jeżeli zaś chodzi o regulację wpisu do Księgi rzeczywistego 
właściciela, to ta sprawa się nigdy nie przedawni, na to nie ma terminu – Radca Prawny UM. 
 
Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję. 
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Ad. 21 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Mariusz Wobszal  zabrał głos w sprawie przystanków na ul. Gdańskiej i Dworcowej. 
W chwili obecnej wszystkie zwykłe autobusy dojeżdżają na nowy przystanek przy  
ul. Gdańskiej, natomiast wszystkie kursy pośpieszne dojeżdżają jedynie do przystanku na  
ul. Dworcowej.  Proponował, by zlikwidowano przystanku na ul. Dworcowej i temat ten 
jednocześnie prosił by wywołano na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ . Radny mówił też, 
ze nadal na sercu leży mu sprawa budowy chodnika do Wituni, chciałby aby Burmistrz 
powiedział na jakim etapie jest obecnie realizacja działań w tym zakresie i kiedy zadanie to 
powróci do budżetu. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że o tych sprawach mowa była na posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa i to co tam powiedział podtrzymuje. W tej chwili sprawa ta jest na etapie 
uzgadniania dokumentacji z Zarządem Dróg Wojewódzkich i na ta chwilę jest to wszystko, co 
może powiedzieć. 
 
Radna Grażyna Sowińska stwierdziła, że jako mieszkanka Więcborka jest całkowicie 
przeciwna likwidacji przystanku na ul. Dworcowej w Więcborku. nie wyobraża sobie, by 
wszyscy mieszkańcy z części miasta, z której bliżej im na ul Dworcową musieli udawać się 
na drugi koniec miasta – przystanek przy ul. Gdańskiej. Jej zdaniem kwestia zatrzymywania 
się kierowców na poszczególnych przystankach bez pomijania przystanku głównego jest do 
dogadania z przewoźnikami. 
Ponadto radna w imieniu p. Leszka Skazy zapytała, co Pan Burmistrz miała na myśli mówiąc 
na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej / cyt. z protokołu tejże Komisji/ „przez pana Skazę 
ponieśliśmy już koszt w wysokości 15.000,00 zł. Przeprowadzono badania, które nic nie 
wykazały, więc Pan Skaza zaskarżył tego, który prowadził badania, a był on wskazany przez 
konserwatora zabytków”? Podkreśliła, że Pan Skaza stwierdził, że z jego punktu widzenia jest 
to oszczerstwo, iż on jako osoba prywatna naraził Gminę na jakieś koszty i prosi  
o wyjaśnienia.   
Trzecią sprawą poruszoną przez p. Sowińską, był zagadnienie dotyczące udzielania głosu na 
sesji osobom nie zaproszonym. Radna wskazała, że na posiedzeniu znajduję się troje gości 
związanych z Lokalną Grupą Działania, których obecność związana jest z projektem 
Geoparku i ankietą, która została rozdana radnym. Ponieważ do radnej dochodzą głosy  
o kompletnym niezrozumieniu idei tworzenia Geoparku wnioskowała o umożliwienie 
wypowiedzenia się gościom i przybliżenia zebranym złożeń dotyczących w/w Projektu. 
 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiadając na pytanie radnej mówił cyt.: „nie jest tajemnicą, że 
Pan Skaza bardzo zabiegał o to, żeby te badania przeprowadzić / chodzi o badania 
przeprowadzone przez p. Grochowskiego na terenach, gdzie powstała ścieżka rowerowa.  
Pan Grochowski, ponieważ tam p. Skaza był częstym gościem, praktycznie tam nic nie 
znalazł oprócz spalonych zgliszcz resztek jakiś zabudowań i  kilku drobnych przedmiotów 
ponieważ, jak się okazuje, cały ten Gród był spalony. Pan Skaza wyraził swoje 
niezadowolenie do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, co doszło do p. Grochowskiego 
i co nie omieszkał mi przekazać. Taki był kontekst tego, co powiedziałem, a to że p. Skaza nie 
jest moim miłośnikiem, ja p. Skazy również, to nie musimy się z tym chyba kryć. Pan Skaza 
inaczej rozumuje dobro gminy niż ja i takie jego prawo. Ja mam inaczej odbierać jego 
poczynania, Pan Skaza też nie szczędzi mi słów krytyki” – koniec cytatu.  
 
Stwierdzenie, że ktoś naraził gminę na koszty, ja rozumiem jeżeli robi cos niezgodnego  
z prawem. Ja mam pytanie – czy ścieżka rowerowa biegła przez zabytek archeologiczny, a co 
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za tym idzie, czy wymogiem prawa były badania archeologiczne? Wie Pan co  /zaraz Pan 
może powiedzieć, że my też nie pałamy do siebie sympatią/… - radna Sowińska.  
 
 
To chyba Pani do mnie, bo ja bardzo Panią lubię – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Stwierdzenie, że jakieś zgliszcza nie są odkryciem archeologicznym, no to szpao ba – 
wszystko na temat – radna Sowińska. 
 
Szapo ba, czyli kapelusz z głowy. Ja powiem szczerze nie słyszałem jeszcze takich słów od 
Pani tutaj. Powiem tak Proszę Państwa najlepszy dowód na to, że były próby utrącenia, ze 
strony między innymi p. Skazy, to jest to, że zawiadomił on policję i było śledztwo. Policja 
przyszła i sprawdzała dokumentację, bo p. Skaza zgłosił do Policji, że  prawdopodobnie 
ścieżka nie została wykonana zgodne ze sztuką budowlaną. Przyszła Policja sprawdziła, 
projekt został wykonany przez p. prof. Jamroza. Pan Skaza twierdził, zresztą na którejś  
z Komisji, że grozi ta ścieżka zdrowiu i życiu przejeżdżających po nie. Policja nic takiego nie 
stwierdziła także sprawa się rozmyła. No były cały czas próby torpedowania tego 
przedsięwzięcia i tak ja to odbieram. Pani wybaczy mam prawo też mieć swoje odczucie,  
a jeżeli p. Skaza czuje się bardzo urażony i twierdzi, że popełniłem coś nie tak, ma zawsze 
prawo podać mnie do sądu z powództwa cywilnego, proszę bardzo jestem do dyspozycji – 
mówił Burmistrz Więcborka. 
 
Panie Burmistrzu ja zadałam bardzo konkretne pytanie, na które Pan mi nie udzielił 
informacji, czy rzeczona ścieżka rowerowa biegnie po terenie zabytku archeologicznego? 
Tak, czy nie ? – dociekała radna Sowińska. 
 
Biegnie – przyznał Kierownik Referatu UM p. Michał B ąk. 
 
No więc z mocy prawa wymagane jest na tym odcinku, na którym biegnie, badanie 
archeologiczne. Tak samo jak badania archeologiczne muszą robić inwestorzy… - 
przekonywała radna Sowińska. 
 
Była Pani na miejscu tych odkrywek? – zapytał Burmistrz Wiecborka. 
 
Nie – radna Sowińska. 
 
No i szkoda, bo 30m było tych odkrywek, a reszta to było tylko przekopywanie piachu, gdzie 
nie było praktycznie nic – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Zastępca Burmistrz Więcborka zmieniając temat dyskusji powróciła do sesji Rady 
Miejskiej, które odbyło się 24 listopada 2011 roku w Środowiskowym Domu Samopomocy. 
Wyjaśniła, że podczas sesji w opracowaniu przedstawianym przez p. Monikę Kotarak po 
tytułem „Podsumowanie Sezonu Turystycznego w 2011 roku na terenie Gminy Więcbork” 
nie pojawiła się pełna informacja na temat tego, kto jest pomysłodawcą, inicjatorem  
i głównym wykonawcą Strategii Rozwoju Turystyki Gmin wchodzących w skład LGD i że są 
to pracownicy Instytutu Geografii Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy. 
Dlatego też odczytała sprostowanie w w/w sprawie. 
 
Sprostowanie stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze 
RM / 
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Jako kolejny głos zabrał p. Mirosław Łebek – pracownik Kraje ńskiego Parku 
Krajobrazowego, który zaznaczył że koncepcja geoparku nie jest żadną nową formą ochrony 
przyrody i nie wprowadza żadnych nowych zakazów. Jest to pomysł na promowanie walorów 
turystycznych obszarów wchodzących w skład LGD „Nasza Krajna”, a ankieta przekazana 
radnym jest formą konsultacji społecznych, które będą pomocne przy opracowywaniu 
Projektu geoparku. Wszelkie sugestie, czy też pomysły będą sugestywne podczas wyjść  
w teren. Dodał, że geopark jest taką nową forma promocji przyrody nieożywionej poprzez 
odpowiedni rozwój geoturystyki. 
 
Temat kontynuowała p. Monika Kozłowska – Adamczak – pracownik Uniwersytetu 
Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy. Potwierdziła, że Uniwersytet jest pomysłodawcą  
i głównym koordynatorem  koncepcji, która ma propagować turystykę. Koncepcja geoparku 
nie jest nowa formą ochrony przyrody, która będzie nakładała nowe zakazy. W Polsce istnieje 
około 5-6 takich form ochrony przyrody, więc na tym terenie bylibyśmy kolejni, którzy 
mogliby pokazywać  walory przyrodnicze z nałożeniem naciskiem na te geologiczne  
i geomorfologiczne. Wskazała tu na zainteresowanie geologów i geomorfologów z całej 
Polski, przyjeżdżających na te tereny z różnych uczelni w tym z Polskiej Akademii Nauk. 
Zainteresowanie to związane jest z faktem, iż rzeźba terenu Pojezierza Krajeńskiego jest 
przepiękną do wyeksponowania. Dla mieszkańców ta koncepcja, oprócz propagowania 
walorów, pozwala na szerzenie edukacji. Z terenu wychwytywane są najważniejsze elementy 
przyrodnicze, tu przyrody nieożywionej tzn. jakieś odkrywki, głazy, głazowiska również 
formy rzeźby terenu , również niecki terenowe, które w trakcie badan terenowych zbadane 
zostaną pod kątem przydatności do stworzenia ich opisu. Zamiarem bezpośrednim, jest 
propagowanie na terenie Parku dydaktyki, edukację oraz turystykę, która nie będzie 
ingerowała w przyrodę tzw. ekoturystykę., a na które społeczeństwo może również zarabiać. 
Wspomniała również, że haft krajeński – jego kolorystyka ma swoją genezę i odwołanie do 
przyrody Pojezierza Krajeńskiego, a przede wszystkim otaczających krajobraz jezior. 
Koncepcja przyrodnicza plus walory kulturowe pozwolą eksponować region. Koncepcja ta 
pozwoli zarobkować mieszkańcom w postaci organizowania różnego rodzaju imprez 
kulturowych i przyrodniczych, / dla dzieci , młodzieży i rodzin z dziećmi / włączać w to 
turystykę aktywną / w tym wypoczynkową /, zakładanie nowych działalności gospodarczych 
w postaci sezonowych punktów gastronomicznych, produkować, a następnie sprzedawać 
lokalnych produktów pochodzących np. z przepisów rodzinnych przekazywanych z pokolenia 
na pokolenie. Najważniejszym jest jednak to, że ta koncepcja nie wnosi dla mieszkańców 
żadnych ram prawnych w sensie blokowania działalności gospodarczej, czy rozwoju 
rolnictwa. Jeżeli ta koncepcja by się przyjęła, a po to jest element konsultacji społecznych  
i prośba o wypełnienie ankiet, które przeprowadzone zostaną również wśród mieszkańców. 
Podsumowując wywód ujęła, że wspólne z przedstawicielami Lokalnej Grupy Działania 
„Nasza Krajna” , pracownikami KPK oraz nadleśnictwa Runowo, zachęciła obecnych na sesji 
do wzięcia udziału w badaniu – konsultacjach społecznych i wypowiedzenia się w temacie. 
Zależy im przede wszystkim na podpowiedzi – wskazówkach, co do ciekawych miejsc, które 
warto byłoby wyeksponować. Natomiast faza badań terenowych zweryfikuje te elementy „na 
żywo” i osądzi czy i w jaki sposób można byłoby to wykorzystać pod turystykę – turystykę 
bezpieczną, zieloną w myśl zrównoważonego rozwoju, który wszystkim gminom 
współcześnie przyświeca. 
 
Pan Mirosław Łebek prosił, by wypełniona ankieta oddana została najpóźniej na kolejnej 
sesji RM lub wcześniej w biurze Rady Miejskiej bądź bezpośrednio w biurze Krajeńskiego 
parku Krajobrazowego.   
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Radny Antczak zwrócił się do Zastępcy Burmistrza Więcborka o zakup mikrofonów 
bezprzewodowych, bo jakość tych które są w użytkowaniu jest już nie najlepsza. 
 
Wiceprzewodniczący RM podał trzy informacje. Pierwsza dotyczyła przypomnienia radnym 
o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego za rok 2011, kolejna, wypełnienia   
i złożenia  ankiety. Trzecia związana była ze zmianą składów osobowych komisji RM i tym, 
że radny który chciałby dokonać takiej zmiany, wypisując się z danej Komisji bądź zapisując 
się do innej, proszony jest o zgłoszenie tego w biurze Rady Miejskiej w Więcborku. uchwała 
w tej sprawie wywołana zostanie w miesiącu marcu, bądź kwietniu. 
 
Radny Grabinski  zwrócił się o wyjaśnienie kwestii wycinki drzew dokonanej w Lasku 
Miejskim i sprawy własnościowe z tym związane. Powrócił też do pytania, jakie zadał 
Staroście podczas niedawnego spotkania, a mianowicie o drogę na odcinku ulicy I Armii 
Wojska Polskiego w kierunku Suchorączka. Pytał wówczas, czy przewidywana jest  
w najbliższym czasie modernizacja tej drogi – chodziło o ciąg pieszy, a Starosta stwierdził, że 
nic o tym nie wie. Dziś Okazało się jednak, że jest już gotowy projekt łącznie z pozwoleniem 
na budowę. Wicestarosta zapytany o to, odpowiedział, że w tej sprawie nie ma żadnego 
wniosku ze strony Gminy Więcbork i Starostwo nie może nic zrobić. Radny uznał zatem, że 
należałoby cos w tym kierunku zrobić.  
Poza tym radny dopytywał, czy skoro na dziś niejasna pozostaje sprawa przejścia pod 
wiaduktem do Wituni, nie można byłoby chociażby wykonać tam odpowiedniego 
oznakowania, które zwiększyłoby bezpieczeństwo na tym odcinku. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiadając rademu przyznał, ze nie wie dlaczego sprawa wyrębu 
drzew i własności Lasku powraca jak bumerang. Gmina niesprzedana tej nieruchomości – 
została ona skomunalizowana, a przed wojna była własnością Bractwa Kurkowego. Po 
wichurach, które ostatnio przeszły w naszych okolicach, część drzew stanowiła zagrożenie  
dla linii energetycznych i zostały one wycięte. Podkreślił, że wycinaka odbywa się po 
uprzedniej konsultacji z właściwymi organami przy zabezpieczeniu leśnika p. Różyckiego, 
który z ramienia Nadleśnictwa tymi sprawami się zajmuje. O sprawach tych czytał, co prawda 
w pewnej gazecie, ale ze słowami tam zamieszczonymi nie ma ani siły, ani chęci 
polemizować. Wycięte drzewo, po dokończeniu prac i wykonaniu inwentaryzacji, będzie 
zagospodarowane. Radni zadecydują ostatecznie co z tym drewnem zrobić. 
Jeżeli chodzi o przejście pod wiaduktem, to zgodnie z tym, co mówił na posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa, Gmina zgłosiła uwagi do projektu, który wstępnie przedstawił Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. Projekt ten nie uwzględniał ani zjazdów na pola, ani wjazdu na ul. Tartaczną, 
jak również wysepki, która by to przejście w jakiś sposób sankcjonowała. Obecnie 
dokumenty jest w fazie przeprojektowywania.   
Burmistrz wyjaśnił również, że trzy lata temu Gmina wykorzystała limit dopłat do chodników 
przy drogach powiatowych, kiedy wykonany został wtedy chodnik do Osiedla Plebanka. 
Teraz Gmina czeka na czas, kiedy ponownie będzie mogła tych środków skorzystać. Jeżeli 
one są już dostępne w tej chwili Burmistrz zadeklarował rozmowę ze Starostą w temacie 
możliwości zrealizowania tego zadania. Ostatnie takie inwestycje realizowane były w 
układzie 50%/50 %. tj. 50 % udział Gminy / wykonanie dokumentacji, plus robocizna / i 50 % 
Powiat / materiał /. 
 
Z informacji wynikało, że projekt jest – wszystko jest, tylko czekają na sygnał ze strony 
Gminy. Takie słowa dzisiaj padły – radny Grabinski. 
   
Muszę to sprawdzić i wyjaśnić – Burmistrz Wi ęcborka. 
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Radny Grabinski powrócił jeszcze do sprawy Lasku Miejskiego mówiąc, że chciał usłyszeć 
bezpośrednio od Burmistrza jego stanowisko w tej sprawie. Słyszy się bowiem głosy, że jest 
w tej sprawie jest jakiś wyrok sądowy, jakaś decyzja , dlatego też chciał to zweryfikować. 
 
Ja bym prosił Panie radny, żeby Pan to skierował do mnie na piśmie, i poproszę Radcę 
Prawnego żeby oficjalne stanowisko w tej sprawie przedstawił – Burmistrz Wi ęcborka.    
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady szesnastej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku” , zamknął obrady. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
         w Więcborku 

 
                                                                                 /-/      inż. Ireneusz Balcer 
 
 


